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روزنامه صبح ایران

ایران نباید همه تخم مرغ های خود را در سبد روسیه بگذارد 

آیا روس ها باز هم از پشت به ایران خنجر زدند؟  
علی اکبر صالحی:

سرنوشت برجام از مهمترین
 نگرانی های جهانی است 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

اجازه اعمال نفوذ برای افزایش 
درصد جانبازی نمی دهیم

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران، گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران هیچ گونه توصیه و اعمال فشاری را برای 
افزایش درصد جانبازی نمی پذیرد. حجت الاسلام والمسلمین سید محمدعلی شهیدی روز دوشنبه در نشست شورای 
معاونان و مدیران بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: گران در موضوع افزایش درصد جانبازی تابع قوانین و مقررات 
هستیم و هیچ نوع توصیه و اعمال فشاری بر اجرای وظایف قانونی بنیاد تأثیر نمی گذارد و مسئولان بنیاد اجازه هیچ 

اعمال نفوذی در این زمینه را نخواهند داد...

* خدمات جانبازان مورد سوء استفاده های سیاسی و جناحی قرار نگیرد
* کرامت و شأن جانبازان باید حفظ شود
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فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( قم گفت: در هفته بزرگداشت دفاع مقدس، رزمایش 
تبیینی دستاوردهای این دوران در نمایشگاه یادیاران استان توسط هنرمندان برجسته برگزار می 
شود. سردار غلامرضا احمدی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران، افزود: امروز بهترین راهکار 
برای حفظ ارزش های دوران دفاع مقدس، بازگو کردن حماسه آفرینی های این دوران با زبان هنر 
است که در همین زمینه گروهی از هنرمندان متعهد، نمایش های متنوعی را با موضوع های دفاع 
مقدس و تقابل جبهه انقلاب با استکبار جهانی تدوین کرده اند که در آستانه چهلمین سال پیروزی 
انقلاب اسلامی با شور و حرارت به نمایش گذاشته می شود.وی با اشاره به این که نمایشگاه دفاع 
مقدس در قم با عنوان نمایشگاه بزرگ یادیاران از شنبه سی و یکم شهریورماه تا ششم مهرماه سال 

جاری در 2 نوبت صبح و عصر در حدفاصل مسجد مقدس جمکران و ...

جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: 5 هزار نیروی پلیس، پلیس یاران محرم و پلیس 
افتخاری، امنیت انتظامی و ترافیکی پایتخت جهان تشیع را در روزهای تاسوعا و عاشورای 
حسینی)ع( بر عهده دارند. سرهنگ صیاد درویشی با اشاره به حضور میلیونی زائران و عزاداران 
در روزهای تاسوعا و عاشورای حسینی)ع( در شهر مقدس قم، اظهارداشت: پلیس اقدامات 
بسیاری خوبی در حوزه تامین نظم و امنیت مراسمات ایام محرم در سطح استان با همکاری سایر 
نهادهای فراسازمانی مانند هلال احمر ، اورژانس، آتش نشانی و شهرداری تدارک دیده است. وی 
گفت: تاکنون تمامی مراسمات عزاداری پوشش انتظامی و ترافیکی مناسبی داده شده و برای 
ایام تاسوعا و عاشورای حسینی)ع( نیز اقدامات خوبی به صورت ویژه در دستور کار پلیس قرار 

خواهد داشت...

فرمانده سپاه استان قم: 

نمایشگاه یادیاران همزمان با 
هفته دفاع مقدس در قم برپا می شود 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

5هزار پلیس امنیت عزاداران حسینی در قم 
را تامین می کنند

رئیس کل دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه مقامات مشمول 
قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشسته ها حدود 170 نفر هستند، 
گفت: با اجرای این قانون، کشور دچار چالش مدیریتی نخواهد شد. 
عادل آذر با تشریح جزئیات قانون اصلاح ممنوعیت بکارگیری 
حدود  قانون  این  مشمول  مقامات  داشت:  اظهار  بازنشستگان، 
170 نفر هستند که تعداد زیادی نیست، زیرا بیش از 100 هزار نفر 

مدیرمیانی و تحصیل کرده و با تجربه در کشور داریم...

مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ ایران، روشن شدن لایه های 
زیرین و ناپیدای شبکه های فارسی زبان خارج نشین را موجب 
بی اعتباری و از دست دادن مخاطبان آنها دانست و گفت: عامل 
پیدایش این رسانه ها اهداف سیاسی سرویس های مخفی است. 
»عباس سلیمی نمین« در خصوص داغ شدن هشتگی در توییتر با 
موضوع شفاف سازی منابع مالی رسانه های فارسی زبان خارج از 

کشور، افزود: بسیاری از جوانان فکر می کنند...

رییس دیوان محاسبات: 

170 نفر مشمول قانون منع 
بکارگیری بازنشستگان هستند 

سلیمی نمین: 

شفافیت، شبکه های ماهواره ای 
را بی اعتبار می کند 
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رییس جمهوری 
به سازمان ملل می رود

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

*  هزیان گویی مقامات رژیم صهیونیستی جدی نیست 
*   توان دفاعی و موشکی ایران قابل مذاکره نیست
*   دیدارهای ظریف و کری رسمی تلقی نمی شود
*   نگران تحرکات ضد انقلاب نیستیم

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

فرارسیدن تاسوعا و عاشورای حسینی را تسلیت می گوئیم
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شاهکار پرسپولیس در آزادی
پرسپولیس 3 - الدحیل یک
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ممنوعیت   بکارگیری 
بازنشستگان و الزامات آن

ماده واحده قانون اصلاح »قانون ممنوعیت بکارگیری 
بازنشستگان« با تصویب در جلسه علنی روز سه شنبه 
درتاریخ 21  نگهبان  تاییدشورای  و  مورخ 1397/6/6 

شهریور وابلاغ آن توسط رییس مجلس به دولت مراحل قانونی را طی کرد. وفق قانون 
پس از طی فرصت دوماهه قانونی باید اجرایی شود. بررسی ممنوعیت به کارگیری 
بازنشستگان در قوانین ایران و اینکه آیا این قانون جدیداً وضع شده یا مسبوق به سابقه 
است و درصورت مسبوق به سابقه بودن ، چه اصلاحاتی به لحاظ حقوقی درآن به عمل 
آمده است ؟و اینکه اکنون که تصویب ، تایید و ابلاغ شده چه اتفاقی رخ خواهد داد و 
تبعات حقوقی اجرا و یا عدم اجرای این ماده قانونی و الزامات اجرایی آن چه می تواند باشد 

، موضوع این نوشتار است.
*خروج از خدمت با بازنشستگی:

هدف اساسی از بازنشستگی تامین زندگی کارکنانی است که دیگر قادر به ادامه 
همکاری در خدمات عمومی نیستند ومقرری برای حمایت از آنها دردوران کهولت وضع 
می شود اما غیرازاین هدف، اهداف دیگری هم متصوراست. وجود نظام بازنشستگی با 
تسهیل خروج افراد مسن از سیستم اداری کشور، زمینه جذب افراد جوانتر و به روزتر ، 
تحول در نظام اداری وبوروکراتیک ، افزایش کارآمدی ، تقویت سرمایه اجتماعی ) امید ، 
اعتماد ، نشاط ، مشارکت اجتماعی ( افزایش چابکی و چالاکی سیستم اداری وبازشدن 
حلقه های بسته مدیریتی را میسر می سازد. درمقررات مربوط به بازنشستگی شامل قانون 
مدیریت خدمات کشوری ، قانون استخدام کشوری ، قانون بازنشستگی پیش ازموعد، 
قانون تامین اجتماعی و سایر قوانین اداری واستخدامی به فاکتورهای مختلفی نظیر وضع 
اجتماعی اقتصادی کشور ، وضع نیروی کار دربخش های مختلف جامعه ، هزینه وسطح 
زندگی ، سن و مدت خدمت ، اختیار واجبار مستخدم در بازنشسته شدن و... توجه شده 
است . مستخدم ازتاریخ ابلاغ حکم بازنشستگی بازنشسته محسوب وامکان ادامه خدمت 
از وی سلب می گردد. ولی درصورتی که بنا به مقتضیات اداری، دولت به وجود کارمندان 

بازنشسته نیازمند باشد، می تواند آنها را به خدمت اعاده نماید. 
*  منع اشتغال بازنشسته :

- ممنوعیت استخدام مستخدمین بازنشسته در دستگاه های دولتی و نحوه اعاده به 
خدمت آنها و تعدیل نیروهای انسانی دستگاه های دولتی در قوانین استخدامی وآیین 
نامه های اجرایی آن بیان شده است. طبق قانون اشتغال بازنشستگان در وزارتخانه ها و 
موسسات دولتی ونهادهای عمومی غیردولتی ممنوع است و پرداخت هرگونه وجه از این 
بابت ازطرف وزارتخانه و موسسات مزبور به بازنشستگان درحکم تصرف غیرقانونی دروجوه 
دولتی است. قانون مدیریت خدمات کشوری منع اشتغال بازنشستگان را به طور صریح 
بیان نکرده است، اما ازمفهوم مخالف ماده 95 قانون )که مجوز اشتغال ساعتی بازنشستگان 
متخصص را داده است( منع به اشتغال بازنشستگان استنباط می شود. طبق این ماده 
'به کارگیری بازنشستگان متخصص با مدرک تحصیلی کارشناسی و بالاتر درموارد خاص 
به عنوان اعضاء کمیته ها، کمیسیون ها، شوراها ، مجامع و خدمات مشاوره غیر مستمر 
، تدریس و مشاوره های حقوقی، مشروط براینکه مجموع ساعت اشتغال آنها در دستگاه 
های اجرائی ازیک سوم ساعت اداری کارمندان موظف تجاوز نکند بلامانع می باشد حق 
الزحمه این افراد متناسب با ساعت کار هفتگی معادل کارمندان شاغل مشابه تعیین و 

پرداخت می گردد.
*  قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان مصوب 1395:

در قانون جدید یکی از تبصره های قانون قبلی منع بکارگیری بازنشستگان که در 
سال 1395 به تصویب رسیده بود، اصلاح شده است.این اصلاحیه به بندهای الف، 
ب و ج ماده 71 قانون مدیریت کشوری در ایران اشاره دارد. بندهای ماده 71 قانون 
مدیریت کشوری: الف- روسای سه قوه. ب- معاون اول رئیس جمهور، نواب رئیس 
مجلس و اعضای شورای نگهبان. ج- وزرا، نمایندگان مجلس و معاونان رئیس جمهور. 
د- استانداران و سفرا. ه- معاونین وزرا. در اصلاحیه جدید بکارگیری افراد بازنشسته در 
سه مورد اول )الف، ب، ج( کماکان مجاز اعلام شده ولی مواردی نظیر استانداران، سفرا 
و معاونین وزرا از استثنائات حذف شده اند. در اصلاحیه جدید بکارگیری افراد همترازی 
مقامات حذف گردید ومقامات همتراز دیگر مجاز به بکارگیری مجدد نخواهند شد . 
بکارگیری جانبازان بالای 50 درصد، اسرا )با حداقل سه سال اسارت( و فرزندان شهدا 
، همچنان مشمول استثناها در این اصلاحیه هستند. همچنین بکارگیری بازنشستگان 
در نیروهای مسلح با مجوز فرمانده معظم کل قوا مجاز است.بکارگیری بازنشستگان 
وزارت اطلاعات تا سقف یک درصد )1٪( از مجموع نیروهای شاغل رسمی این 
وزارتخانه در هر رده مدیریتی صرفا در وزارتخانه مذکور مجاز می باشد.لازم به ذکراست 
این قانون وتبصره های مربوطه کلیه دستگاه های اجرایی، موسسات و نهادهای عمومی 
غیردولتی را که در ماده)5( قانون خدمات کشوری بیان شده است، وبه نحوی ازانحاء 

از بودجه عمومی استفاده میکنند را دربرمی گیرد.
*  الزامات اجرای قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان:

1- پرهیز از تفسیر به رای قانون و دور زدن آن یا استثنا های بی جهت قایل 
شدن وتفسیرهای موسع از ابهامات قانون. 2- اجرای دقیق و اصولی به دور از تبعیض 
وکنارگذاشتن کسانی که مشمول این قانون هستند توسط امکانات مافوق. 3- پرهیز 
ازجناح گرایی ؛ قوم گرایی وفرقه گرایی وحزب گرایی و سیاست زدگی و التزام به 
حاکمیت قانون درتعیین مصادیق. 4- رصد مستمرتوسط دستگاههای نظارتی از سوی 
سازمان بازرسی کل کشور ودیوان محاسبات و ذی حسابان دستگاهها . 5- اجرای 
دقیق قانون ممنوعیت تصدی بیش از یک شغل . 6- تحقق ضمانت اجرای این قانون 
توسط قوه قضاییه با برخورد جدی قانونی با خاطیان براساس قانون محاسبات عمومی 
وقانون مجازت اسلامی باکسانی که دراقدام به تصرف دراموال عمومی ودولتی می 
نمایند .7- بررسی مستندات کسانی که با استناد به تبصره ها واستثنائات خود را ذی 
حق و واجد صلاحیت در ادامه مدیریت می دانند .8- استفاده از ظرفیت مجاری قانونی 
جهت استفاده ازخدمت افراد شایسته درچارچوب های قانونی . 9- بستن مجاری نظیر 
استعلام و استفساریه و بالابردن صوری درصد جانبازی باتوسل به روش های غیرقانونی 
. 10- اجرای این قانون با حفظ کرامت مقامات بازنشسته و توجه به دانش وارزش 

تجربیات این افراد وبهره مندی ازنظرات کارشناسی آنان .

ماموریت سلبی احمدی نژاد 
آقای محمود احمدی نژاد به عنوان یک شهروند و 
همچنین عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام مانند 
و  سیاسی  فعالیت  دارد  حق  خود  طرازان  هم  سایر 
اجتماعی در چارچوب قانون داشته باشد لذا سفرهای 
اخیر وی به برخی مناطق خاص و دستچین که می 

تواند فرصت تصویربرداری و ایجاد جلوه هایی برای القای تعابیری مانند نهضت، 
جنبش، قیام و... را فراهم کند نباید موجب جلب توجه و اعتنای خاصی در میان 
تحلیل گران شود. آنچه مسلم است دغدغه مردمی که در این مناطق خاص و 
انتخاب شده حضور پیدا می کنند با سه چهار نفری که با کاغذهایی با نام های 
مشائی و بقایی و تعمدا مقابل دوربین به دستان مامور قرار گرفته اند، متفاوت است 
حتی دغدغه این مردم عزیز و سختی کشیده با اظهارات سخنران هم تفاوت ماهوی 
دارد.هرچند آقای احمدی نژاد سعی در مصادره این نگرانی و دغدغه را داشه باشد، 
اما واقعیت آن است که اینبار نیز وی خواسته یا ناخواسته ابزار جریانی شده است تا 
بار دیگر سودای تبدیل احمدی نژاد به یک پل برای عبور از دورانی به دورانی دیگر 
در سر دارند، چرا که به وضوح آشکار است که سوابق و رفتار و اقدامات آقای احمدی 
نژاد در هیچ قالب سیاسی و اجتماعی ایران اسلامی نمی گنجد و اساسا رفتار وی از 
هیچ نظام و منطق عقلانی و عرفی الگوی مدیریتی نشات نگرفته و به معنای واقعی 
یک هرج و مرج طلب مدیریتی می باشد و مجموعه فعالیت های مشابه وی در سال 
1395 هم نشان داد که با یک تذکر تریبونی قابلیت مهار و کنترل دارد. گذشته از 
این روی سکه که با شگردهای عوام فریبانه قصد القای محبوبیت یک فرد یا جریان 
است باید توجه ها به روی دیگر سکه باشد که ماهیت شکل گیری چنین تجمعاتی 
چیست؟ پاسخ به این سوال بسیار آسان است؛ قطعا مشکلات اقتصادی و معیشتی 
و بروز برخی ناهماهنگی ها و بی تدبیری ها در بخش های مختلف نظام، بسترساز 
شکل گیری نارضایتی هایی در جامعه شده است. هرچند اقدامات جهادی و انقلابی 
مطلوبی برای عبور از این حجم وسیع توطئه های خارجی و برخی کارشکنی های 
داخلی به ویژه در بخش عملیات روانی صورت گرفته است اما متاسفانه برخی 
کارگزاران اجرائی به واسطه عدم باور و ایمان به وقوع یک جنگ اقتصادی تمام عیار 
علیه جمهوری اسلامی ایران نتوانسته اند خود را با این واقعیت تطبیق دهند و لذا 
در تصمیمات و اقدامات خود شاهد همان رویه های معمول سابق از سوی این دسته 
از مسئولان هستیم و این عارضه صرفا متوجه دولت نیست بلکه متاسفانه در بخش 
های مختلف حاکمیتی ظهور و بروز دارند. همین عوامل باعث شده است تا آقای 
احمدی نژاد باردیگر توانمندی ذاتی سلبی و تخریبی خود را در اختیار جریان قدرت 
طلبی قرار دهد تا بدون توجه به عمق و شدت این جنگ تمام عیار اقتصادی به فکر 
منافع خود باشند. مجموعه نظام و مردم باید بدون توجه به شلوغ بازی های عده 
ای فعال سیاسی با وحدت و تبعیت از رهبری دوراندیش، تمام توان خود را صرف 
هدایت صحیح کشور در مسیر عبور از تنگه های تاریخ ساز نمایند و توجه و درگیر 
شدن به حباب های توهم زا همان فتنه طراحی شده برای زمین گیر کردن نظام در 

عبور از این مقطع حساس است.
*مشاور وزیر کشور

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس: 

احتکارکنندگان و گرانفروشان
 ستون پنجم دشمن هستند 

رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی گفت: اخلالگران اقتصادی، 
احتکارکنندگان و گرانفروشان، ستون پنجم دشمن در داخل کشور هستند. 

حشمت الله فلاحت پیشه روز دوشنبه در رزمایش اقتدار عاشورایی بسیج سپاهیان 
حضرت رسول اکرم )ص( در استادیوم آزادی شهر کرمانشاه، 80 درصد اقتصاد کشور 
را متکی به توان داخلی دانست و افزود: اگر آمریکا 100 درصد تحریم های اقتصادیش 
را علیه ایران تحمیل کند فقط می تواند بر 23 درصد اقتصاد کشور تاثیر گذار باشد.

وی از برخی مدیران که مرعوب شعارها و تحریم دشمنان شده اند، انتقاد کرد و گفت: 
دشمنان همواره با گزینه های نظامی روی میز، تحریم ها و فتنه ها درصدد صدمه به نظام 
جمهوری اسلامی بوده اند اما حتی در اوج ضعف ما و قدرت خودشان هم جرات نکردند 
علیه ایران اقدامی انجام دهند. فلاحت پیشه با اشاره به چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی اظهار داشت: در این مدت انواع توطئه، تحریم و جنگ علیه نظام جمهوری 
اسلامی راه اندازی شده که هر کدام از آنها باعث سقوط کشوری در خارج از ایران بوده 
است.نماینده مردم اسلام آباد غرب و دالاهو در مجلس شورای اسلامی در ادامه اقتدار 
نظام را برگرفته از روحیه بسیجی سربازان گمنام و شور و فرهنگ عاشورایی مردم ایران 
دانست و گفت: ملت ایران همواره پشتیبان ولایت فقیه بوده اند و با اتحادشان باعث عقب 
نشینی دشمنان از همه طرح های فتنه انگیز شده اند.فلاحت پیشه با تجلیل از مقام والای 
سربازان گمنام و شهدای مدافع حرم، افزود: وجود این روحیه نزد مردم و نظامیان ایران 
باعث شده دشمنان هرگز جرات حمله نظامی به ایران نداشته باشند.رئیس کمیسیون 
امنیت ملی مجلس شورای اسلامی در ادامه گفت: آمریکا در افول قدرت اقتصادی و 
نظامی قرار دارد و این باعث شده ترامپ معاهدات بین المللی را به هم بزند.او همچنین به 
اقتدار موشکی ایران نیز اشاره کرد و گفت: اقتدار موشکی کشورمان با اتکا به توان داخلی 
شکل گرفته و باعث شده ایران برای 10 ها سال توان موشکی موثر داشته باشد و جرات 
حمله را از دشمن بگیرد.فلاحت پیشه همچنین خواستار خدمت صادقانه و بسیجی وار 
مسئولان به مردم شد و تاکید کرد که اگر اینگونه عمل شود هیچ تهدید و تحریمی نمی 

تواند کوچکترین صدمه ای به نظام جمهوری اسلامی بزند.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی:

قانون »منع به کارگیری بازنشستگان« 
زودتر اجرا شود

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با تاکید بر اینکه قانون »منع 
به کارگیری بازنشستگان« باید زودتر اجرا شود، گفت: تصویب این قانون از سوی جامعه 

دستاورد خوبی برای مجلس محسوب شده است.
علی محمد نمازی در گفت وگو با ایسنا، درباره تصویب قانون منع به کارگیری 
بازنشستگان اظهار کرد: کشور در دهه 60 با انفجار جمعیت مواجه شد و متولدین این دهه 
اکنون به سن اشتغال رسیده  و دنبال سهم در مدیریت کشور هستند. این قانون به نوعی 
دنبال پاسخگویی به این مطالبه است. از سویی با توجه به اوضاع نابسامان اقتصادی کشور، 
فرصت های شغلی محدود است و رقابت برای به دست آوردن این فرصت ها جدی است. 
با این وجود نسل اول انقلاب حق عجیبی برای خود قائلند و نمی خواهند موقعیت خود 
را از دست بدهند تا نوبت به جوان ترها برسد. این روحیه در نسل اولی ها وجود دارد که 
معتقدند فقط آنها می توانند و نسل جوان قادر نیست از عهده کارها بر بیاید.وی همچنین 
با اشاره به اینکه یکی از مشکلات کشور ما این است که مهمترین عرصه های اقتصادی 
در اختیار دولت است، خاطرنشان کرد: اگر بخش خصوصی فعال بود،  نیروهای شایسته 
در این بخش جذب می شدند و  آنها دیگر  به دنبال حضور در عرصه های دولتی نبودند.

این عضو حزب کارگزاران سازندگی با بیان اینکه قانون منع به کارگیری بازنشستگان 
درمان کوتاه مدت است تاکید کرد: همین قانون باید زودتر اجرا شود. وقتی بازنشستگان 
کنار بروند، سمت های آنها در اختیار جوان ترها قرار می گیرد و همین طور سلسله مراتبی 
سمت های خالی شده در اختیار دیگران قرار می گیرد که این اتفاق می تواند در میان 
جوانان انگیزه ایجاد کند اما درمان بلندمدت حل این مشکلات کوچک سازی دولت، 
توجه به بخش خصوصی، ایجاد رونق اقتصادی و افزایش اشتغال، توسعه و پیشرفت است.

نمازی در ادامه با اشاره به اینکه کناره گیری دو  الی سه هزار مدیر بازنشسته می تواند برای 
نیروهای جوانتر انگیزه ایجاد کند، تصریح کرد: از نیروهای بازنشسته که تجربه خوبی دارند 
می توان در بخش خصوصی استفاده کرد. حضور این نیروها در بخش خصوصی می تواند 
کمک بزرگی به این بخش کرده و زمینه را برای افزایش تولید، افزایش اشتغال و توسعه 

کشور فراهم کند.

پروانه مافی: 

سخنرانان محرم باید نقد منصفانه داشته باشند
یک عضو هیات رییسه کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور گفت: سخنرانان مذهبی 
باید توجه داشته باشند که مباحثی که مطرح می کنند منجر به تفرقه افکنی و ایجاد 

شکاف بین مردم و دولت نشود. 
پروانه مافی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به این که سخنرانان در این ایام باید به چه 
نکاتی توجه داشته باشند، بیان  کرد: ایام شهادت سالار شهیدان امام حسین )ع( و یاران 
ایشان را تسلیت عرض می کنم  و امیدوارم که امسال نیز مانند هر سال بتوانیم عزاداری با 
شکوهی را برگزار  کنیم و پیام رسان بهتری برای ارسال پیام شهادت امام حسین )ع( و 
واقعه کربلا باشیم.وی در ادامه  بیان  کرد: در این ایام سخنرانان در مراسم های مذهبی به 
سخنرانی می پردازند و آن چه که مهم است توجه به موضوع عزاداری و واقعه کربلا است 
و خدای ناکرده نباید برای گرم کردن مجالس مطالبی را مطرح کنند که از واقعیت به 
دور باشد.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی خاطر نشان کرد: سخنرانان باید 
توجه داشته باشند که مباحثی  که مطرح می کنند منجر به تفرقه افکنی و ایجاد شکاف 
بین مردم و دولت نشود. در عین بیان واقعیت ها باید نقد منصفانه انجام شود، اما باید از 
ایجاد تفرقه پرهیز کنند.وی در ادامه  گفت : سخنرانان در حقیقت باید رسالت امام حسین 
)ع( را به درستی تبیین کنند و خدای ناکرده پیام عاشورا را تحریف نکنند.مافی در پایان 
گفت : همه سخنرانان مذهبی باید به عمق پیام واقعه عاشورا توجه داشته باشند و بتوانند 
در الگوبرداری مردم از زندگی پر نقش عبدالله الحسین )ع( موثر واقع شوند و به درستی 

آموزه های عاشورا را تبیین کنند.

جانشین رئیس سازمان بسیج مستضعفین :

بسیج  هیچ زاویه ای با دولت ندارد 
جانشین رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: بسیج تمام ظرفیت خود را بدون 
هیچگونه منت در اختیار دولت برای عبور از پیچ های خطرناک تحریمی قرار می دهد و 
حاضر به هیچ اقدامی که اقتدار دولت جمهوری اسلامی را تحت الشعاع قرار دهد نیست 
بلکه برعکس بسیج و دولت در کنار یکدیگر ید واحده ای در برابر مستکبران عالم برای 

خنثی سازی نقشه های شوم شان خواهند بود. 
سردار محمدحسین سپهر اظهارداشت : ما همچنین آمادگی داریم تمام پروژه های 
نیمه تمام دولت که موجب اشتغال و تقویت معیشت مردم می شود را تکمیل و مرمت 
کرده و آنها را به نفع اشتغال فعال کنیم. در همین راستا هم در حال توافق با سازمان اوقاف 
هستیم که پروژه های این نهاد را در سطح کشور به نفع اشتغال و به نفع تولید تکمیل 
کنیم.سردار سپهر تاکید کرد که سازمان بسیج مستضعفین با تمام توان به حمایت از 
دولت جمهوری اسلامی ایران وارد عرصه جهاد سازندگی و حمایت از کالای ایرانی شده و 
برخلاف تصویر القایی دشمنان بسیج نه تنها زاویه ای با دولت ندارد بلکه دوشادوش دولت 
جمهوری اسلامی ایران، دشمن را در اجرای نیات شوم خود که تحریم های ناجوانمردانه 
را هم شامل می شود ناکام خواهد گذاشت.وی همچنین گفت که بسیج تمام ظرفیت 
خود را بدون هیچگونه منت در اختیار دولت برای عبور از پیچ های خطرناک تحریمی قرار 
می دهد و حاضر به هیچ اقدامی که اقتدار دولت جمهوری اسلامی را تحت الشعاع قرار 
دهد نیست بلکه برعکس بسیج و دولت در کنار یکدیگر ید واحده ای در برابر مستکبران 

عالم برای خنثی سازی نقشه های شوم شان خواهند بود.

آمانو تایید کرد:

 ایران به تعهداتش در برجام عمل می کند
 مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی بار دیگر با تائید پایبندی ایران به برجام، 
راستی آزمایی عدم انحراف مواد هسته ای در دنیا را کاری مهم و بی نظیر در کمک به 

برقراری صلح و امنیت بین الملل توصیف کرد.
یوکیا آمانو، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی  دیروز در بیانیه آغازین خود در 
شصت و دومین کنفرانس عمومی سالانه آژانس که در غیاب وی قرائت شد، ضمن 
استقبال از حضور شرکت کنندگان گفت که دیده بان هسته ای سازمان ملل در حال حاضر 

پادمان ها را در 181 کشور جهان اجرا می کند.
آمانو ادامه داد: ما با اجرای پادمان ها به تضمین نبود انحراف در کاربرد مواد هسته ای 
در اهداف غیر صلح آمیز کمک می کینم. این، کاری مهم و بی نظیر در کمک به برقراری 

صلح و امنیت بین الملل است.
وی همچنین به توافق هسته ای ایران و گروه موسوم به 1+5 اشاره کرد و گفت: از 
کنفرانس عمومی پیشین تاکنون به راستی آزمایی و نظارت بر اجرای تعهدات مرتبط 

هسته ای ایران ذیل برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( ادامه داده ایم.

معاون رئیس جمهوری ایران و رئیس 
از  یکی  را  برجام  اتمی  انرژی  سازمان 
برشمرد  نگرانی  های جهانی  مهم ترین 
و تصریح کرد: اقدام یک جانبه آمریکا در 
خروج از این توافق، تأثیرات منفی بر صلح 
و امنیت منطقه ای و بین المللی به همراه 

خواهد داشت. 
علی  اکبر صالحی،  روز دوشنبه طی 
نشست  دومین  و  شصت  در  سخنانی 
مجمع عمومی آژانس بین  المللی انرژی 
اتمی، به فرآیند سخت و دشوار دستیابی 
به توافق برجام اشاره کرد وابراز داشت: 
برغم اینکه آژانس 12بار به  طور مستمر بر 
پایبندی جمهوری اسلامی ایران به مفاد 
متاسفانه  است،  داده  توافق گواهی  این 
ایالات  متحده در اردیبهشت ماه گذشته 
گرفت،  توافق  این  از  به خروج  تصمیم 
درحالی  که قبل از آن نیز، چه در دولت 
قبلی و چه در دولت کنونی، به طور کامل 
به مفاد آن پایبند نبوده است. صالحی 
تصمیم یک  جانبه آمریکا رانقض صریح 
قطعنامه2231شورای امنیت سازمان ملل 
و ریشخند به اصول اساسی وشناخته شده 
گرایی  چندجانبه  و  بین الملل  حقوق 
دستاورد  این  سرنوشت  که  برشمرد، 
ارزشمند و منحصر به  فرد علم دیپلماسی 
را با خطر جدی و تأثیرات منفی بر صلح و 
امنیت منطقه ای و بین المللی، مواجه کرده 
است.رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان 
افزود: عکس العمل بین  المللی به اقدام 
در  تردیدهای جدی   آمریکا،  غیرقانونی 
رابطه با عقلانیت و اعتبار سیاست آن 
کشور ایجاد کرده است؛ این نگرانی صرفاً 
به یک جانبه گرایی آمریکا برنمی گردد بلکه 
همچنین با شرایط بسیار دشوار منطقه ما 
که مملو از آشوب های فراگیر و تهدیدات 

تروریسم می باشد، مرتبط است. 
وی با اشاره به حمایت قوی ایران از 
هسته ای  ازسلاح  عاری  منطقه  ایجاد 
درخاورمیانه از سال 1974تاکنون، ابراز 
داشت، نمی توان بی توجهی عمدی برخی 
از کشورها نسبت به تهدید واقعی ناشی 
از امتناع لجبازانه رژیم اسرائیل از پیوستن 
به معاهده عدم اشاعه هسته ای و دراختیار 
گرفتن زرادخانه هسته ای قابل توجه و رد 
هرگونه بازرسی آژانس بین المللی انرژی 

اتمی را شماتت نکرد. 
گفته  به  که  است  حالی  در  این 
صالحی، در مورد برنامه هسته ای ایران، 
همان طوری که در گزارش مدیرکل نیز 
راستی  سیستم  قوی ترین  است،  آمده 
جهان  نقاط  سایر  با  درمقایسه  آزمایی 
نمونه های  از  این یکی  اجراست.  درحال 
بارز تناقض در دنیای امروز است که در 
رابطه با یک کشور پادمان معاهده عدم 
اشاعه هسته ای به طور جامع اجرا می شود، 
درحالی که در ارتباط با یک غیر عضو این 
معاهده کاملًا چشمان شان را بسته اند و 
این رفتار فاحش تبعیض آمیز مضحکه 

گرفتن عدالت است. 
با  همچنین  رئیس جمهوری  معاون 
اشاره به تحولات و رایزنی ها بین ایران و 
اتحادیه اروپا افزود: علیرغم روحیه بخش 
است  ضروری  ولی  تحولات،  این  بودن 
این گام ها با اقدامات عملی و محکم تری 
»اقدامات  رهیافت  و  شود  تکمیل 
تدریجی« مکانیزم مناسبی در پاسخ به 
شرایط ناشی از سیاست لجبازانه آمریکا 
در تضعیف قطعنامه 2231 شورای امنیت 

سازمان ملل متحد نیست. 
وی همچنین درادامه برلزوم اجرای 
حرفه ای و غیرطرفدارانه وظایف توسط 
که  داشت  ابراز  و  نمود  تأکید  آژانس 
گزارش های فنی تنها باید با ارزیابی های 
هدفمند و به  دور از عناصر سیاست زده 
تهیه شوند.وی ابراز امیدواری کرد که روند 
رسیدن به»نتیجه گیری وسیع تر«در رابطه 
با برنامه هسته ای کشورمان تسریع گردد. 
به  ادامه سخنرانی خود  در  صالحی 
برای  ایران  اسلامی  جمهوری  تمایل 
استفاده از علم و فناوری هسته ای برای 
مدیریت منابع آبی و تغییرات آب و هوایی، 

در کنار تولید برق، ارتقای سلامت، غذا و 
کشاورزی اشاره نمود و مأموریت اصلی 
آژانس در این رابطه را کمک به کشورهای 
عضو برای دستیابی به اهداف توسعه پایدار 
از طریق انتقال تجربه، تشریک دانش و 

ارائه تجهیزات لازم عنوان داشت.
صالحی همچنین به نقش مهم انرژی 
هسته ای در کاهش گازهای گلخانه ای 
و ارتقای امنیت انرژی از طریق ساخت 
توسعه  پیگیری  برق هسته ای،  نیروگاه 
تولید  پروژه های  نیز  و  فنّاوری گداخت 
که  داشت  ابراز  و  کرد  اشاره  ایزوتوپ 
جمهوری اسلامی ایران برای افزایش سهم 
انرژی هسته ای در ترکیب انرژی کشور، 
برنامه ریزی درازمدتی انجام داده است و 
در این راستا فازهای دو و سه نیروگاه برق 
هسته ای بوشهر را در دست اجرا دارد. وی 
به تلاش ها و اقدامات مهم به عمل آمده در 
راستای استفاده از بالاترین استانداردها 
از جمله  نیروگاه ها،  ایمنی  تأمین  برای 
همکاری با اتحادیه اروپا، آژانس بین المللی 

انرژی اتمی و .. اشاره کرد.
رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان 
همچنین بااشاره به مساله امنیت هسته ای 
ابراز داشت که اقدامات موردنظر در این 
زمینه نباید مانع همکاری  های عملی 
در زمینهٔ فعالیت های صلح آمیز هسته ای 
برنامه  اولویت های  تضعیف  موجب  یا 

همکاری های فنی آژانس گردد.
وی درحالی که به مهم بودن موضوعات 
قاچاق  و  سایبری  حملات  تروریسم، 
غیرقانونی اشاره کرد، بر مسئولیت کشورها 
برای تأمین کامل امنیت هسته ای و نقش 
آژانس برای ارتقای زیرساخت های ملی 
به صورت  و  آنان  درخواست  صورت  در 

داوطلبانه تأکید کرد.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران، گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران هیچ گونه 
توصیه و اعمال فشاری را برای افزایش درصد جانبازی نمی پذیرد. 

حجت الاسلام والمسلمین سید محمدعلی شهیدی روز دوشنبه در نشست شورای 
معاونان و مدیران بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: گران در موضوع افزایش درصد 
جانبازی تابع قوانین و مقررات هستیم و هیچ نوع توصیه و اعمال فشاری بر اجرای وظایف 
قانونی بنیاد تأثیر نمی گذارد و مسئولان بنیاد اجازه هیچ اعمال نفوذی در این زمینه را 
نخواهند داد.وی با بیان اینکه تاکنون درخواستی از سوی مدیران و مسئولان برای افزایش 
درصد جانبازی به بنیاد شهید و امور ایثارگران ارائه نشده است، افزود: افزایش درصد 
جانبازی در کمیسیون های تخصصی پزشکی بررسی می شود و این فرآیند بر اساس 
قوانین و ضوابط علمی و تخصصی صورت می گیرد و ساز و کارهای طراحی شده نیز اجازه 

اعمال سفارش و توصیه خارج از ضوابط را نمی دهد.
نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به فرایند بررسی درخواست 
درصد  افزایش  درخواست  که  در صورتی  گفت:  بالای 50درصد  به  درصد  افزایش 
جانبازی به بالای 50 درصد باشد این درخواست پس از ثبت در سیستم سجایا باید 
در کمیسیون های پزشکی تخصصی در استان به تأیید برسد و علاوه بر آن شورای عالی 
پزشکی بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز باید پرونده را مجدد بررسی و افزایش درصد 

را تأیید کند که این فرآیند به زمان طولانی تری نسبت به سایر درخواست ها نیاز دارد.
معاون رئیس جمهوری افزود: بنیاد شهید و امور ایثارگران دقت و حساسیت فراوان 
در مورد درصدهای جانبازی را صیانت از ارزش های جامعه ایثارگری می داند و بر آن 
تأکید می کند ضمن اینکه رعایت امانتداری در این زمینه به حفظ و ارتقای شأن و جایگاه 

ایثارگران به عنوان نمادهای ارزشمند فرهنگ ایثار و شهادت منجر می شود. 

شهیدی با اشاره به فعالیت های تخصصی کمیسیون های پزشکی بنیاد تصریح کرد: 
پزشکان متخصص در کمیسیون پزشکی در بنیاد شاغل نیستند و منتخبی از متخصصان 
متعهد کشور هستند که با انطباق مدارک و مستندات با قوانین و آیین نامه های مصوب 
و شاخص های دقیق علمی به درخواست جانبازان رسیدگی می کنند و در این رسیدگی 
کوچکترین تفاوتی بین درخواست کنندگان وجود ندارد و رسیدگی خارج از روال نیز به 

طور کلی ممنوع است.
شهیدی گفت: پیروزی انقلاب اسلامی و تداوم آن تا امروز مدیون فرهنگ ایثار و 
شهادت بوده است و این فرهنگ برگرفته از فرهنگ عاشورا و امام حسین )ع( است، به 
همین دلیل برای ادامه مسیر موفقیت آمیز انقلاب اسلامی در سال های آینده نیاز به 
ترویج و تقویت فرهنگ ایثار و شهادت داریم و یکی از مهمترین اقداماتی که می توان 
در این مسیر انجام داد بررسی و شناخت محتوایی فرهنگ عاشورای حسینی )ع( است.

وی با اشاره به ضرورت حفظ کرامت و شأن جانبازان از سوی همه مسئولان و رسانه ها 
گفت: شهدا و ایثارگران و به طور خاص جانبازان که این روزها بیش از گذشته در 
تریبون ها نام برده می شوند با تأسی از ائمه اطهار )ع( و حضرت ابوالفضل )ع( فداکاری 
کردند و نباید به بهانه های مختلف ایثارگری ها و خدمات بی نظیر آنها به اسلام و میهن 

اسلامی فراموش شده یا مورد سوء استفاده های سیاسی و جناحی قرار گیرد.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: یکی از جنبه های مهم شناخت فرهنگ 
عاشورا و حرکت در آن مسیر، حفظ کرامت جانبازان با نگاه به جایگاه ویژه حضرت 
ابوالفضل العباس )ع( و جانبازی و فداکاری ایشان برای دفاع از حریم اهل بیت )ع( است و 
این عزیزان هنگام بذل جان کوچکترین اهمیتی برای مناصب دنیوی قائل نبودند و آحاد 

مردم و مسئولان باید به این موضوع به صورت ویژه توجه و تأکید کنند.

علی اکبر صالحی:

سرنوشت برجام از مهمترین نگرانی های جهانی است 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

اجازه اعمال نفوذ برای افزایش درصد جانبازی نمی دهیم

اخبــار سرمقاله

یادداشت

رئیس کل دیوان محاسبات کشور با بیان اینکه مقامات 
مشمول قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشسته ها حدود 
170 نفر هستند، گفت: با اجرای این قانون، کشور دچار 

چالش مدیریتی نخواهد شد. 
عادل آذر در گفت و گویی با تشریح جزئیات قانون 
اصلاح ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان، اظهار داشت: 
مقامات مشمول این قانون حدود 170 نفر هستند که 
تعداد زیادی نیست، زیرا بیش از 100 هزار نفر مدیرمیانی 
و تحصیل کرده و با تجربه در کشور داریم که می توانند 

این خلاء را پرکنند.
قانون  گفت:  کشور  محاسبات  دیوان  کل  رئیس 
ممنوعیت بکارگیری بازنشسته ها، کلیه دستگاه های 
اجرایی، موسسات و نهادهای عمومی غیردولتی را که در 
ماده)5( قانون خدمات کشوری بیان شده است، دربر می 
گیرد و نسبت به قانون بازنشستگی قبلی که اجرای آن از 
تاریخ اول فرودین 1395 بوده است، یکسری از مقامات 
مثل استانداران، معاونان استانداران و معاونان وزیران، 
فرزندان جانبازان و... که پیش از این می توانستند بازگشت 
به کار داشته باشند را از بکارگیری پس از بازنشستگی 

منع کرده است.
عادل آذر با قدردانی از قانونگذاران برای تصویب این 
قانون، افزود: قانونگذار به ویژه مجلس شورای اسلامی با 
تصویب این قانون، این هشدار را به دستگاه های اجرایی 
می دهند که استفاده حداکثری از قانون بازنشستگی 
داشته باشند و افرادی که چه از لحاظ سن و چه از 

لحاظ سنوات خدمت به بازنشستگی می رسند فضا را 
برای حضور افراد جوان و با نشاط در پست های مدیریتی 

فراهم کنند. 
*  برخی به دنبال دور زدن این قانون هستند 

رئیس کل دیوان محاسبات کشور قانون ممنوعیت 
بکارگیری بازنشسته ها را یک اتفاق مبارک در سطوح 
مدیریتی کشور دانست که افراد با سن پایین تر را به رده 
مدیریتی خواهد رساند و خون جدیدی در رگ های 

دستگاه های اجرایی کشور وارد خواهد کرد.
عادل آذر خاطر نشان کرد: برخی افراد به دنبال روزنه 
ای برای دور زدن این قانون هستند درصورتی که دیوان 
محاسبات کشور جهت استفاده حداکثری از ظرفیت های 
این قانون، اجرای آن را به طور کامل رصد خواهد کرد و 
هیچگونه دور زدن، ایجاد روزنه و یا بهانه ای را نمی پذیرد. 
وی به افرادی که به دنبال دور زدن قانون از جمله 
باطل کردن حکم بازنشستگی خود و یا اعاده خدمت در 
این تاریخ هستند، هشدار داد که تمام این کارها تخلف 
محسوب می شود و توسط دیوان محاسبات پیگیری 

خواهد شد.
عادل آذر تصریح کرد: نه تنها خود شخص خاطی 
مرتکب جرم شناخته می شود، بلکه تصمیم گیرندگان، 
مدیران مجری و پرداخت کنندگان به این اشخاص نیز در 
حکم تصرف کنندگان در اموال دولتی محسوب و مشمول 
مجازات خواهند بود؛ چرا که هر پرداختی به این افراد در 
حکم تصرف در بیت المال و اموال دولتی محسوب می 

شود و جرم تلقی می شود.
وی در خصوص تعداد افراد مشمول این قانون نیز 
گفت: فقط مقامات و هم رده های آنها در حدود 170 
نفر هستند ولی برای احصاء آمار دقیق سایر افراد مشمول 
بررسی های لازم باید انجام پذیرد و 60 روز پس از ابلاغ 
این قانون افراد مشمول فرصت دارند تا پست خود را 

تحویل بدهند.
رئیس کل دیوان محاسبات کشور به صراحت موجود 
در این قانون نیز اشاره کرد و افزود: ابهاماتی از جمله، 
افرادی که انتخابی هستند مثل شهرداران که اعضای 
شورای شهر آنها را انتخاب می کنند وجود دارد ولی در 

سایر موارد این قانون واضح و جامع می باشد.
عادل آذر درباره این احتمال که با کنار رفتن افراد با 
تجربه مشکلی پیش نمی آید، گفت: آمار افراد مشمول 
زیاد نیست، علاوه بر این بیش از 100 هزار نفر مدیرمیانی 
و تحصیل کرده و با تجربه در کشور داریم که می توانند 
این خلاء را پرکنند و نه تنها کشور دچار چالش نخواهد 
شد، بلکه با وجود ظرفیت و گنجینه مدیریتی بالای 
کشور، سن مدیران کمتر و شادابی سازمانی و اداری در 
کشور بیشتر خواهد شد. مزایای این قانون خیلی بیشتر از 

مشکلات آن است.
وی در خصوص ابلاغ این قانون نیز بیان کرد: این 
قانون در شورای نگهبان تصویب، سپس رسانه ای و 
رئیس  به  نیز  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  توسط 

جمهوری ابلاغ شده است.

رییس دیوان محاسبات: 

170 نفر مشمول قانون منع بکارگیری بازنشستگان هستند 

مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ ایران، روشن 
شدن لایه های زیرین و ناپیدای شبکه های فارسی 
زبان خارج نشین را موجب بی اعتباری و از دست دادن 
مخاطبان آنها دانست و گفت: عامل پیدایش این رسانه 

ها اهداف سیاسی سرویس های مخفی است. 
شدن  داغ  خصوص  در  نمین«  سلیمی  »عباس 
هشتگی در توییتر با موضوع شفاف سازی منابع مالی 
رسانه های فارسی زبان خارج از کشور، افزود: بسیاری از 
جوانان فکر می کنند عده ای واقعا مشتاق آگاهی دادن به 
آنها هستند، بنابراین ذهنشان را کاملا باز می گذارند. وی 
ادامه داد: جوانان اگر میزان هزینه ها و ارتباطات پشت 
پرده این شبکه ها را بدانند برای داده های آن رسانه ها 
فیلتری در ذهن خود قرار می دهند. این درحالی است 
برخی از ایرانیان خارج از کشور به صراحت می گویند 
این رسانه ها با سرویس اطلاعاتی عربستان یا اسرائیل 
ارتباط دارند.مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ ایران 
همچنین اظهار داشت: به نظرم منابع مالی تامین کننده 
این رسانه ها در درجه دوم اهمیت قرار دارد و در وهله 
اول باید انگیزه سیاسی و امنیتی بوجود آورنده و پشتیبانی 
کننده این رسانه ها را بررسی کرد.سلیمی نمین یادآور 
شد: عامل پیدایش این رسانه ها اهداف سیاسی سرویس 
های مخفی است. همانطور که بودجه بی بی سی توسط 
وزارت خارجه انگلیس تامین می شود اما خط دهی این 
بنگاه سخن پراکنی توسط سرویس اطلاعاتی این کشور 
مدیریت می شود. وی خاطرنشان کرد: در مقاطع مختلف 
بی بی سی با سرویس اطلاعاتی انگلیس کاملا همراه 

بوده است. در طول تاریخ دیده ایم هرجایی که لازم باشد 
بی بی سی به شکل عریان کار اطلاعاتی می کند و از 
آن ابایی ندارد. مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ ایران 
به حکم امام خمینی )ره( درمورد سلمان رشدی اشاره 
کرد و گفت: در آن زمان مسلمانان انگلیس به صورت 
گسترده از حکم امام راحل دفاع کردند بی بی سی همه 
فیلم های گرفته شده خود از مساجد را در اختیار سرویس 
های اطلاعاتی قرار داد و آنها هم با مسلمان های کلیدی 
در این زمینه به صورت گسترده برخورد حذفی کردند.

سلیمی نمین گفت: رسانه های فارسی زبان ارتباط زیادی 
با گروه های مسلح معاند انقلاب اسلامی دارند و گروه 
های مسلحی چون منافقین، کومله، دمکرات کاملا توسط 
سرویس های اطلاعاتی این کشورها مورد حمایت قرار 
می گیرند.وی تاکید کرد: در قضایای ضربه ایران به گروه 
های تروریستی در کردستان، سرویس اطلاعاتی فرانسه 
امکان تجدید روحیه برای تروریست ها را فراهم آورد و 
احساسی در آنها به وجود آورد که گویی تشکیلات آنها 
فرو نپاشیده است بنابراین سرویس های اطلاعاتی هم 
در زمینه کار تبلیغاتی و سیاسی و هم تروریستی، کاملا 
سردمدار هستند که این هم تازگی ندارد.وی تصریح 
کرد: در نامه های نزدیکان خانواده پهلوی که به شکل 
خاطرات منتشر شده است نقش سرویس اطلاعاتی 
غرب در دخالت امور داخلی کشور کاملا مشهود است. 
مثلا »انصاری«مسئول امور مالی بازمانده پهلوی ها در 
مورد طرح سازمان سیا در خاطراتش می نویسد در این 
طرح قرار بود بازمانده پهلوی در یکی از جزایر جنوب 

ایران تشکیل حکومت دهد.مدیر دفتر مطالعات و تدوین 
تاریخ افزود: او از بزدلی بازمانده پهلوی یاد می کند و می 
گوید، افسرهای سیا تمام جزییات این طرح را توضیح 
دادند و گفتند این طرح حتما موفق خواهد شد و آمریکا 
با تمام توان از آن حمایت می کند.سلیمی نمین ادامه 
داد: اولین پرسشی که بازمانده پهلوی ها مطرح کرد و 
تمام طرح را بهم ریخت این بود که »من اگر رفتم آنجا 
تشکیل حکومت دادم و شکست خوردم چگونه می توانم 
از آن جزیره فرار کنم و شما برای فراری دادن من چه 
کار انجام می دهید؟« این سوال انگیزه ای برای افسران 
سیا برای انجام توطئه باقی نگذاشت.وی در گفت و گو 
با ایرناخاطرنشان کرد: یک تروریست در جنایتی آشکار 
چند نفر را کشته است ولی شبکه ایران اینترنشنال او 
را فعال سیاسی معرفی می کند. مشخص است یک 
سرویس اطلاعاتی پشت این رسانه کار می کند تا برای 
مردم مشخص نشود این آدم تروریست بوده است. حلقه 
کار نظامی را این رسانه ها تکمیل می کنند در واقع رسانه 
نقش مکمل را بازی کند.این صاحبنظر مسایل سیاسی 
تاکید کرد: تامین کننده منابع مالی و خط دهنده اقدامات 
تروریستی، تبلیغاتی، عملیاتی، سیاسی یک جا است یعنی 
یک سازمان و تشکیلات آنها را مورد حمایت قرار می دهد.

سلیمی نمین همچنین گفت: نتیجه فعالیت رسانه های 
خارج از کشور، ترور دانشمندان هسته ای و جلوگیری از 
پیشرفت کشور در زمینه های مختلف است. آنها حتی اگر 
بتوانند علیه ملت ایران کودتا کنند این کار را انجام می 

دهند یا دست بر هر جنایتی می زنند.

سلیمی نمین: 

شفافیت، شبکه های ماهواره ای را بی اعتبار می کند 

داریوش جهان بین 

روح الله جمعه ای *
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بازنشسته ها در چه صورتی می مانند؟ 
تا دو ماه آینده باید تمامی بازنشسته ها از سازمان ها بروند؛ مگر آنهایی که مسثنی  
شده اند. آنهایی که می مانند هم شرایط خاصی برای حقوق و مزایا، ساعت کاری و پست 
خود دارند.قانون منع به کارگیری بازنشسته ها در راستای اجرای اصل 123 قانون اساسی 
با ارائه طرح دو فوریتی از سوی دولت به مجلس، در اردیبهشت ماه 1395 تصویب و 
در فاصله ای کمتر از یک ماه برای اجرا ابلاغ شد، اما چندی پیش مجلس برای اصلاح 
بخشی از این قانون طرحی یک فوریتی را ارائه و مورد بررسی قرار داد و در نهایت اخیرا 
این اصلاحیه مصوب و به سازمان ها برای اجرا ابلاغ شده است. به دنبال این ابلاغیه بود 
که جمشید انصاری - رئیس سازمان امور اداری و استخدامی، در  واکنشی به اصلاح 
قانون منع بکارگیری بازنشسته ها گفت که اصلاح قانون منع به کارگیری بازنشستگان 

محدودیت ها برای به کارگیری آنها را بیشتر کرده است.
* چه کسانی شامل قانون می شوند؟

از تاریخ ابلاغ قانون ممنوعیت به کارگیری بازنشسته ها )خرداد 1395(، به کارگیری 
افرادی که در اجرای قوانین و مقررات مربوطه بازنشسته یا بازخرید شده یا بشوند در 
دستگاه های اجرایی موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوری و کلیه دستگاه هایی 
که به نحوی از بودجه عمومی کل کشور استفاده میکنند، ممنوع شد. طبق ماده پنجم  
قانون مدیریت خدمات کشوری، قانون شامل کلیه وزارتخانه ها، موسسات دولتی، موسسات 
و نهادهای عمومی غیردولتی، شرکت های دولتی و کلیه دستگاه هایی که شمول قانون 
بر آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام است از قبیل شرکت ملی نفت ایران، سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران، بانک مرکزی، بانک ها و بیمه های دولتی و سازمانی که دستگاه 

اجرایی نامیده می شود، خواهد شد.  
* تغییرات معافیت ها بین قانون و اصلاحیه

اما در قانون منع بکارگیری بازنشستگان معافیت هایی در نظر گرفته شده بود و برخی 
گروه ها امکان برگشت بعد از بازنشستگی داشتند؛ به طوری که طبق تبصره 1 ماده واحده 
قانون، مقامات ذکر شده در ماده 71 قانون مدیریت خدمات کشوری و همترازان آنها و 
ایثارگران، فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد و بالاتر،  نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات 
و دارندگان اجازات خاصه مقام معظم رهبری از شمول این قانون مستثنی شده بودند.

در این حالت تمامی بندهای آمده در ماده 71 قانون مدیریت خدمات کشوری شامل 
پنج بند الف، ب، ج، د، ه از این قانون استثنا بودند که شامل روسای سه قوه، معاون اول 
رئیس جمهور، نایب رئیسان مجلس، اعضای شورای نگهبان، وزرا، نمایندگان مجلس و 
معاونان رئیس جمهور و همچنین استانداران و سفیران و معاونان وزیران می شد و به 
عبارتی این افراد می توانستند وارد سازمان شده و پست دریافت کنند، اما در اصلاحیه 
قانون، تبصره 1 این گونه تغییر و تصویب شده است که به کارگیری بازنشستگان در 
سمت های بندهای الف، ب و ج شامل روسای سه قوه، معاون اول رئیس جمهور، نایب 
رئیسان مجلس و اعضای شورای نگهبان، وزیران، نمایندگان مجلس و معاونان رئیس 
جمهور و همچنین به کارگیری بازنشستگان نیروهای مسلح با تدابیر فرماندهی معظم 
کل قوا صرفا در دستگاه های متبوع خود مجاز است. همچنین در اصلاحیه آمده است 
که دارندگان اجازات خواسته مقام معظم رهبری، جانبازان بالای 50 درصد، آزادگان 
بالای سه سال اسارت و فرزندان شهدا از این قانون مستثنی هستند. براین اساس درصد 
جانبازی نسبت به قانون که تا 70 درصد بود، تا 20 درصد کاهش یافته است. از سویی 
دیگر به کارگیری بازنشستگان در وزارت اطلاعات در اصلاحیه مشروط و تاکید شده 
است که به کارگیری تا سقف یک درصد از مجموع نیروهای شاغل رسمی این وزارتخانه 
در پرونده مدیریتی صرفا در آن مجاز است؛ در حالی که در قانون هیچ محدودیتی برای 
وزارت اطلاعات وجود نداشت.با این تفاسیر دیگر استانداران، سفیران و معاونان وزیران 
شامل معافیت قانون نبوده واگر شرایط لازم را نداشته باشند، باید کنار بروند. به عبارتی 
اگر هر یک از این افراد دارای جانبازی بالای 50 درصد نبوده یا فرزند شهید نباشند 
دیگر نمی توانند در پست خود ادامه فعالیت داشته باشند. با این شرایط سایر کسانی که 
بازنشسته بوده اند، اما اکنون در پست سازمانی از جمله معاونت ها یا مدیر کلی یا هر سمتی 
در حال فعالیت هستند، در صورتی که شرایط جانبازی و یا فرزند شهدا بودن را ندارند نیز 

باید از سازمان خارج شوند.
* بازنشسته های برگشته چقدر حقوق می گیرند؟

بازنشستگانی که طبق قانون مستثنی شده و می توانند فعالیت کنند، در پست سازمانی 
قرار گرفته و تمام وقت هستند. حقوق و مزایای آنها نیز برابر با هم پستان غیربازنشسته 
خود بوده و تفاوتی نخواهد داشت. به عنوان نمونه اگر شخصی که بازنشسته است، در 
پست وزیر قرار گیرد، ساعت کاری و حقوق و مزایای وی هیچ تفاوتی با وزیر دیگری که 

هنوز بازنشسته نشده است، ندارد.
* شرایط بکارگیری و حقوقی بازنشسته هایی که مستثنی نیستند

اما به غیر بازنشستگانی که استثنا بوده و می توانند در سازمان ها و دستگاه ها صاحب 
پست شده و فعالیت کنند، دستگاه های موضوع قانون می توانند از خدمات بازنشستگان 
متخصص و با مدرک تحصیلی کارشناسی و بالاتر استفاده کنند ولی مشروط به اینکه 
به صورت پاره وقت و ساعتی استفاده کنند. حداکثر ساعت مجاز برای استفاده از 
بازنشستگانی از این دست یک سوم ساعت اداری کارمندان رسمی است و حق الزحمه 
این افراد متناسب با ساعت کاری آنها و حداکثر یک سوم کارمندان رسمی در همان 
شغل تعیین و پرداخت خواهد شد.به عنوان مثال اگر اکنون در سازمانی فردی بازنشسته 
فعالیت می کند که شرایط لازم برای ماندن )جانبازی بالای 50 درصد، سه سال اسارت 
و فرزند شهید( را ندارد، باید از سازمان برود و اگر قرار باشد به فعالیت خود در آن سازمان 
ادامه دهد، دیگر به هیچ عنوان نمی تواند دارای پست باشد، بلکه فقط در صورت داشتن 
شرایط تحصیلی امکان استفاده از او به عنوان مشاور و یا کارشناس پاره وقت آنهم با حقوق 

یک سوم افراد همسطح خود وجود خواهد داشت.
* حداکثر زمان برای رفتن بازنشسته ها فقط دو ماه

با توجه به اینکه از ابتدای تصویب و اجرایی شدن قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشسته ها، 
زمان خروج افراد غیرمشمول دو ماه بوده است و اکنون هم با تغییرات جدید اعمال شده باید 
حداکثر تا دو ماه آینده پرونده بازنشسته های غیر مشمول بسته شود؛ به طوری که طبق تاکید 
سازمان امور اداری و استخدامی تمامی دستگاه ها و سازمان های مربوطه باید بازنشسته های 
غیرواجد شرایط خود را در زمان تعیین شده، تعیین تکلیف و با آنان تسویه کنند؛ درغیر این 
صورت تخلف صورت گرفته است. این در حالی است که با توجه به اینکه هر نوع بکارگیری 
باید با مجوز سازمان امور اداری و استخدامی باشد، این سازمان برای افراد غیرواجد شرایطی 
که بکار گرفته شدهاند، شماره شناسه صادر نخواهد کرد و اگر افراد این شماره را نداشته باشند 
از نظر قانونی برای آنان پرداختی انجام نمیشود. از این رو قطعا سازمان ها با افرادی که واجد 

شرایط ادامه فعالیت نیستند تسویه حساب خواهند کرد.

ایران نباید همه تخم مرغ های خود را در سبد روسیه بگذارد 

آیا روسها باز هم از پشت به ایران خنجر زدند؟  
خروج امریکا از برجام و اعمال تحریمهای نفتی ایران وضعیت بازار نفت را دچار تحولاتی 
جدید کرده و در این باره شاهد تحرکاتی از سوی عربستان با همراهی روسیه در جهت 
تصاحب بخشی از سهم ایران بوده ایم. موضوعی که انتقاد ایران را از بازیگر به ظاهر حامی 
و دوست ایران یعنی روسیه را در بر داشت. آیا روسها در این برهه به دنبال زدن خنجر از 
پشت به ایران هستند؟اما باید این را در نظر داشت که روسها سیاست بلندمدت تری در 
این رابطه داشتند و همکاری آنها باکشورهای عضو اوپک مقطعی و در جهت بالا بردن 
قیمت نفت در آن برهه زمانی بود. از همان زمان روس ها اعلام کرده بودند که به محض 
اینکه قیمت نفت دوباره افزایش پیدا کند، تولیدشان را هم افزایش خواهند داد. از این رو 
حالا که به نظر می رسد که قیمت ها تا حد زیادی متعادل شده، برای همین روس ها تمایل 
دارند تولید نفت را افزایش دهند. روسها دو دلیل را برای شرایط جدید دارند. یک دلیلش 
نیازهایی است که اقتصاد روسیه در سطح داخلی به درآمد حاصل از فروش نفت دارد، 
یعنی اقتصاد روسیه در سال های گذشته به خصوص به واسطه تحریم هایی که از دوره بعد 
از بحران اوکراین تا امروز متحمل شده، دچار زیان ها و آسیب هایی شده که کشور را ناگزیر 
می کند روی درآمدهای بیشتر از فروش انرژی خودش حساب باز کند. بنابراین یک دلیل 
اصلی روس ها برای افزایش تولید نفت خودشان به مباحث اقتصاد داخلی روسیه مرتبط 
می شود. یک بخش دیگرش یک موضوع جهانی در حوزه انرژی است و آن هم مسئله 
تولید نفت شیل در داخل آمریکا است، به این معنا که باید قیمت نفت در سطح پایینی 
باشد، عملا تولید نفت شیل در آمریکا خیلی مقرون به صرفه نیست و در جهت عکس 
آن اگر بهای انرژی افزایش پیدا کند، در شرکت های نفتی تمایل بیشتری برای سرمایه 
گذاری در حوزه نفت شیل پیدا می کنند و اساسا تولید نفت شیل به آمریکا افزایش پیدا 
می کند که این مسئله از سوی تمامی کشورهایی که به صورت سنتی نفت را استخراج 
و تولید می کنند، به مثابه یک تهدید جدی به شمار می آید. حتی برای کشورهایی مثل 
عربستان سعودی هم مسئله استخراج نفت شیل به آمریکا یک تهدید جدی به حساب 
می آید. بنابراین برای روس ها اهمیت دارد که به نوعی اجازه ندهند که آمریکایی ها تولید 
نفت خودشان را از منابع شیل افزایش دهند و به همین دلیل هم است که روس ها سعی 
می کنند با افزایش تولید خودشان به نوعی قیمت ها را در بازار جهانی متعادل نگه دارند تا 
از مقرون به صرفه شدن و تولید نفت شیل جلوگیری کنند. همچنین نکته بعدی این است 
که مقاصد صادراتی نفت ایران و روسیه برعکس ایران و عربستان و دیگر کشورهای عربی 
متفاوت است و افزایش تولید نفت روسیه دقیقا به معنای پرکردن جای خالی نفت ایران 
در بازارهای جهانی نیست. در دور پیشین تحریم های هسته ای نیز که علیه ایران وضع 
شده بود، عملا کشورهایی مثل عربستان سعودی، قطر، کویت و عراق بودند که جایگزین 
نفت ایران در بازارهای جهانی شده بود. بنابراین در شرایط فعلی بحث افزایش نفت روسیه 
بیشتر از این جهت که در ضدیت با ایران معنا می شود که این موضوع همراهی با 
تحریم های آمریکا و همکاری با سیاست های عربستان سعودی تعبیر می شود، اما منافع 

ملی هر کشوری در برهه های مخلف می تواند دچار تحولاتی شود. 

نکتـه

تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: آقای رئیسی و آقای 
قالیباف اگر محوریت یک کاری قرار بگیرند، برای خودشان 
کار می کنند اما افرادی مثل آقای باهنر وقتی وارد کاری 

می شوند برای آن است که یک جریان را جلو ببرند.
اصولگرایان در حال بازتعریف فعالیت تشکیلاتی خود 
هستند. جمنا با وجود مقاومت های فراوان در مقابل منحل 
شدن، در نهایت نتوانست برای انتخابات مجلس توجه 
نیروهای اصولگرا را به خود جلب کند بنابراین طرحی 
جدید در حال شکل گیری است. سیدابراهیم رئیسی 
از مدت ها پیش جلساتی را با بزرگان جریان برگزار کرد 
تا نظر مثبت آنها را برای همگرایی جلب کند، گویا این 
جلسات نتیجه بخش بوده و قرار است شورای وحدتی 
با محوریت او شکل بگیرد اما تا چه میزان اصولگرایان 
می توانند به نتیجه بخشی و ماندگاری تشکیلات جدید 
امیدوار باشند. این سئوال را با احمد بخشایش اردستانی 

به گفتگو نشستیم.

* براساس خبرهایی که آقایان ترقی، باهنر و میرتاج 
الدینی بیان کردند »یک ساختار جدید تشکیلاتی در 
جریان اصولگرا در حال طراحی است«، به نظر شما برای 
اینکه مکانیزم کار تشکیلاتی جدید به سرنوشت جمنا 
دچار نشود و ماندگار باشد، اصولگرایان باید چه مولفه 

هایی را مدنظر قرار دهند؟
امروز ظرفیت رأی اصلاح طلبان تمام شده چون مردم به 

شدت از عملکرد دولت روحانی ناراحت هستند، در صورتی که 
جریان مستقل سوم وجود نداشته باشند، مردم مجبورند به جریان 
رقیب اصلاح طلبی رأی دهند اما جریان اصولگرایی هر حرکتی 
انجام دهد، فقط برای یک انتخابات مناسب است چون اصولگرایان 
حرف نو ندارند، می خواهند در انتخابات آتی با اسم نو بیایند، بعد 
هم که انتخابات تمام شد، حرکت پیروز کم کم رو به اضمحلال 
می رود و در انتخابات بعد دوباره با یک نام جدید می آیند. امروز 
نیز اصولگرایان رقابت درون گروهی دارند و علاقمندند کار را از 
دست جمنا دربیاورند تا خودشان به عنوان فرمانده مطرح شوند 
چون در جریان اصولگرایی بحث پدرخوانده بودن و گادفادری 
است، یعنی اینکه چه کسی به عنوان پدر معنوی جریان سیاسی 

مطرح شود. 

* الان صحبت می شود که آقای رئیسی می خواهد 
محور کار تشکیلات جدید در جریان اصولگرایی باشد، 
هایی  شخصیت  با  را  جلساتی  نیز  اساس  همین  بر 
همچون سعید جلیلی، محمدباقر قالیباف، محمدرضا 
باهنر، غلامعلی حدادعادل و محسن رضایی برگزار کرده 
است. به نظر شما این حرکت جدید چه خروجی خواهد 

داشت؟
درست است آقای رئیسی چنین جلساتی را می گذارد اما 
تفکر آیت الله سیستانی نهایتا به ایران سرایت می کند و کم کم 
جا می افتد، ایشان گفته »کسانی که در حکومت بودند برای 
نخست وزیری عراق نیایند«. معتقدم توده مردم مسئولان را به 

چشم دزد نگاه می کنند بنابراین هر کس در ایران پست بگیرد 
بعدا به دردسر می افتد. 

* اگر آقای رئیسی نخواهد خود به صحنه بیاید، آیا 
می تواند محوریت کار تشکیلاتی اصولگرایی را به عهده 

بگیرد؟
تا آنجاکه من می دانم آقای رئیسی و آقای قالیباف اگر محوریت 
یک کاری قرار بگیرند، برای خودشان کار می کنند اما افرادی 
مثل آقای باهنر وقتی وارد کاری می شوند برای آن است که یک 

جریان را جلو ببرند.

* اگر آقای رئیسی محور کار تشکیلاتی قرار بگیرد، آن 
کار نتیجه می دهد یا شکست می خورد؟

مردم خسته هستند، تیم روحانی خرابی زیادی به بار آورد، 
در آینده هر کس پُست بگیرد این پُست بلای جانش خواهد 
بپرسید، می گوید »من  رئیسی  آقای  از خود  اگر  الان  بود. 
بهترین ظرفیت را دارم« البته همه چنین ادعایی دارند اما خیلی 
باید زحمت کشید تا این چهره دوباره جابیفتد که اگر بیاید 

کاری می کند کارستان. 

* اما آقای رئیسی 16 میلیون رأی آورده بود؟
این مهم نیست. در تمام دنیا همین طور است که اگر کسی 
در انتخاباتی شکست خورد دیگر از صحنه سیاست خداحافظی 

می کند.

* برای آنکه ظرفیت انتخاباتی اش می سوزد؟
ظرفیت انتخابات ریاست جمهوری این طور می شود اما 
انتخابات مجلس بحث دیگری دارد. معتقدم همان طور که در 
عراق آیت الله سیستانی توصیه کرد چهره جدید نخست وزیر 
شود، در ایران نیز باید چهره جدید به صحنه انتخابات ریاست 

جمهوری بیاید.

* آقای رئیسی می تواند به اصولگرایان برای انتخابات 
مجلس شورای اسلامی کمک کند؟

می تواند کمک مالی انجام دهد.

* منظور شبیه کاری است که آقای ناطق در شورای 
آن  قالب  در  و  داد  انجام  انقلاب  نیروهای  هماهنگی 
تشکیلات اصولگرایان توانستند شورای شهر دوم تهران و 

انتخابات مجلس هفتم را ببرند.
انتخابات ریاست جمهوری سال 76 نقطه عطفی در عرصه 
سیاسی کشور محسوب می شود چون ادوار قبل از آن انتخابات 
نبود. اوضاع کنونی را نیز نباید با دوره های گذشته مقایسه کرد 
چون دیگر موضوع انتخابات بقا و غیر بقا شده است. کسی که 
مثل آقای روحانی پیروز شود، پُست و مقام بلای جانش می شود 
و بعد از مدتی مردم او را فحش می دهند، کسی هم که می بازد 
بهتر است خداحافظی کند. انتخابات مجلس نیز فقط در تهران، 
اصفهان و مشهد رقابت سیاسی است، در بقیه حوزه های انتخابیه 

مباحث قومیتی معادلات رقابت را شکل می دهند.

به  رییس جمهوری  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
سازمان ملل عزیمت خواهد کرد و این فرصت مغتنمی است 
که بتوانیم در سطح ریاست جمهوری و وزیر خارجه دیدارهای 

متعددی با سایر مقامات در حاشیه اجلاس داشته باشیم. 
بهرام قاسمی روز دوشنبه در نشست خبری با رسانه ها، در 
پاسخ به اینکه در برخی رسانه ها مطلبی منتشر شده مبنی بر 
اختلاف نظر میان رییس جمهوری و ظریف درباره حضور در 

مجمع عمومی سازمان ملل، افزود: این مطالب نادرست است.
وی ادامه داد: وزارت امور خارجه بر اساس مصالح و مقتضیات 
و پارامترهای موجود حول و حوش این اجلاس تصمیم گیری 
خواهد کرد.سخنگوی وزارت امور خارجه یادآور شد: حضور در 
مجمع عمومی سازمان ملل امر جدیدی نیست و مسبوق به سابقه 
است و فرصت مهمی برای استفاده از ابزار دیپلماسی است و برای 
بیان دیدگاه های ایران و دیدارهای جانبی برای شنیدن نظرات 
کشورها است.قاسمی در پاسخ به این که در جلسه شورای امنیت 
سازمان ملل چه کسی از سوی ایران حضور خواهد یافت و اهمیت 
حضور در این جلسه چه میزان است، گفت: در خصوص جلسه 
شورای امنیت سازمان ملل نظرات مختلف مطرح می شود که 
صاحب نظران می توانند دیدگاه های خود را داشته باشند و پدیده 
مبارکی است که می تواند به مسئولان ذیربط در اتخاذ تصمیم 
کمک کند اما سیاست وزارت خارجه منافع کشور است.سخنگوی 
وزارت امور خارجه اضافه کرد: درباره چگونگی حضور در این 

جلسه پس از اتمام بررسی های لازم اطلاع رسانی خواهد شد.
قاسمی در پاسخ به اینکه با توجه به توییت های چند روز 
گذشته وزیر امور خارجه کشورمان به نظر می رسد وقت کشی 
اروپا در اجرای تعهدات برجامی خود نسبت به ایران صبر ایران 
را لبریز کرده است، در این زمینه چه نظری دارید، گفت: موافق 

این نظر نیستم.
وی افزود: در حوزه دیپلماسی و روابط خارجی می توان بر 
اساس ضرورت و وضعیتی که یک کشور قرار دارد، مواضع مختلف 

اتخاذ شود و آنچه دکتر ظریف بیان کردند، گفته دقیقی است.
سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان این که ایران ملتی صبور 
است، گفت: باور من این است که با مدیریت درست این مقطع را 

طی خواهیم کرد و امیدوارم به نتیجه مطلوب دست یابیم.

* حمایت آمریکا از منافقین و پاسخ ظریف
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این که اخیرا نیکی 
هیلی در حمایت از منافقین توییتی را بازنشر کرد که پیرو آن 
ظریف به مدیرعامل توییتر مطلبی را ارسال کرد، نظر وزارت امور 
خارجه در این زمینه چیست، گفت: گروه های تروریستی و معاند 
همواره در حد وسیعی از حمایت آمریکا برخوردار بوده و هستندو 

بدون حمایت آن ها ادامه حیات نخواهند داشت.
قاسمی افزود: توییت دکتر ظریف حتما مانند دیگر توییت 
ها آثار خود را خواهد داشت و باید تلاش کنیم تا گردانندگان 
توییتر متوجه شوند در دام گروه های تروریستی اسیر شده اند و 
به طور آگاهانه یا نااگاهانه در خدمت تروریست ها قرار دارند . این 

افشاگری ها می تواند تاثیرات بسزایی داشته باشد.
وی ادامه داد: بی شک آمریکا سعی می کند از این نوع ابزار 
حمایت کند و در جهت منافع خود و ایجاد تشویش و تاثیر بر 

افکار عمومی مردم ایران بهره مند شود.

* نگران تحرکات ضد انقلاب نیستیم
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: با توجه به شعور و 
آگاهی مردم ایران، این گونه رفتارها و اقدامات اثر چندانی نخواهد 
داشت و امروز شاهد سرخوردگی تروریست ها با توجه به حمایت 

های مالی که از آن ها می شود هستیم.
قاسمی در پاسخ به این که با توجه به ایام ماه محرم و برگزاری 
مراسم عزاداری در نمایندگی های ایران در دیگر کشور از نظر 
امنیتی تمهیدات لازم اندیشیده شده است یا خیر، گفت: همیشه 
در همه نمایندگی های ایران در دیگر کشور در ایام مشخص 

مراسم ها در سطح خوبی برگزار شده و خواهد شد و نگرانی در 
مورد تحرک عناصر ضد انقلاب نداریم.

اماکن  از  حفاظت  مسئولیت  باید  دولت  شد:  یادآور  وی 
دیپلماتیک و دیپلمات ها را داشته باشند و یک یا دو حادثه 
اخیر که تحت شرایط خاص صورت گرفت نمی تواند جمع بند 
خاصی را القا کند که نمایندگی های ایران از امنیت لازم برخوردار 

نیستند. ما نگران مسئله خاصی نیستیم.

* مسلمانان چین و توییت پمپئو
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این که نشست سه 
جانبه ایران، هند و افغانستان چه میزان در کاهش تحریم ها اثر 
گذار است، گفت: هر کشوری سیاست خود را خودش تعیین 
می کند و ما به سیاست کشورها احترام می گذاریم و امیدواریم 
این نشست ها، رایزنی ها و تماس ها با توجه به مجموعه مسائل 
منطقه و وضعیت فعلی جهان بتواند تاثیرات مثبتی را در قبال 
جمهوری اسلامی ایران و در قبال سیاست های قلدرمابانه آمریکا 
داشته باشد. قاسمی در پاسخ به این که پمپئو مدعی شد چین 
صدها هزار مسلمان را در آن کشور آزار داده است و ایران در 
مقابل این عمل سکوت کرده، واکنش وزارت امور خارجه در این 
زمینه چیست؟ اظهار داشت: حرف های وی را نباید جدی گرفت 
و سخنی از زبان حاکمان ناآگاه آمریکا خارج نمی شود که از سر 
صداقت باشد و هدف خاصی را در جهت مخدوش کردن چهره 
ایران دنبال می کند.وی ادامه داد: در خصوص مسلمانان چین 
سیاست جمهوری اسلامی ایران همواره حمایت از همه مسلمانان 
جهان است و در تماس هایی که با چین داریم، در این خصوص 
صحبت می کنیم و تلاش می کنیم اگر مشکلاتی وجود دارد، 
نقش مثبتی داشته باشیم و به آرامش و فضای مناسب تر خارج 
از هر گونه فضا سازی کمک کنیم.سخنگوی وزارت امور خارجه 
در پاسخ به اینکه در ارتباط با بازداشت رضا دهباشی در استرالیا 
چه اقداماتی انجام شده است؟ گفت: این موضوع در دست بررسی 
توسط سفارت ایران در استرالیا و سفارت استرالیا در ایران است و 

منتظر اخبار جدید هستیم. 

*  هزیان گویی مقامات رژیم صهیونیستی جدی نیست 
قاسمی در پاسخ به سوالی درباره برنامه دستگاه دیپلماسی 
برای خنثی سازی ادعاهای دروغین رژیم صهیونیستی، افزود: 
انتشار اخبار دروغین کار امروز و دیروز رژیم صهیونیستی نیست 
ایران و  و همواره در جهت تخریب چهره جمهوری اسلامی 
اثرگذاری در سیاست خارجی ما در منطقه و جهان تلاش کرده 
است. وی ادامه داد: هزیان گویی مقامات رژیم صهیونیستی جدی 

نیست و سخنان مقامات این رژیم که ماهیت آن روشن است را 
نباید جدی گرفت. 

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به اینکه یک رسانه 
خارجی مدعی دیدار سردار قاسم سلیمانی و نماینده امریکا در 
عراق در جهت کاهش تنش ها در این کشور شده است، گفت: 
این خبر دروغ است و روزنامه هایی هستند که حتی نباید اسم 
آنها را به زبان آورد. قاسمی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چند 
تن از سفرا مشمول قانون منع بکارگیری بازنشستگان می شوند، 
گفت: سه سفیر مشمول این قانون هستند که به زودی بازنشسته 
خواهند شد. وی در پاسخ به اینکه آیا جایگزین این سفرا تعیین 
شده اند، افزود: با توجه به اینکه از قبل معلوم بود که این قانون 
تصویب خواهد شد وبرخی همکاران در پایان ماموریت خود بودند، 
جایگزین های لازم برای آنها تعیین شده که پروسه متعارف آن 

طی خواهد شد. 

*  دستگاه دیپلماسی در قبال آسیای میانه و قفقاز 
منفعل عمل نمی کند

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اخذ غرامت مربوط به 
تعرض به کنسولگری ایران در بصره و پاریس نیز گفت: در قبال 
هر گونه تعرض به نمایندگی های کشور هم اعتراض می کنیم و 

هم اگر خسارتی وراد شود، پیگیری خواهیم کرد. 
قاسمی افزود: دولت های این کشورها قطعا موظف هستند 
امنیت دیپلمات ها واماکن دیپلماتیک را تامین کنند و هرگونه 
کاهلی از سوی آنها غیر قابل گذشت است و با جدیت برخورد می 
کنیم و در مورد دو حادثه اخیر نیز در حال پیگیری موضوع در 
اشکال مختلف هستیم. وی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص 
دلیل لغو سفر رییس جمهوری به ازبکستان که قرار بود مرداد ماه 
صورت گیرد و رفتار دستگاه دیپلماسی در این خصوص، گفت: 
فکر نمی کنم دستگاه دیپلماسی در قبال آسیای میانه و قفقاز 
منفعل عمل کند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: ایران روابط 
گسترده با اکثر کشورهای منطقه دارد و آنچه در مورد ازبکستان 
سوال کردید ترجیح می دهم سخنگویان ریاست جمهوری درباره 

آن پاسخ دهند. 
قاسمی افزود: روابط ما با آسیای میانه و قفقاز خوب است و 

امیدوارم باز هم گام های جدی تری را با این کشورها برداریم. 

* توان دفاعی و موشکی ایران قابل مذاکره نیست
وی در پاسخ به اینکه در صورت بازگشت امریکا به میز مذاکره 
آیا ایران شروطی دارد و آیا توان دفاعی و موشکی ایران قابل 
مذاکره است، گفت: با وضعیتی که ترامپ ایجاد کرده و ناشیانه و 

غیرمتعهدانه رفتار کرده است، به مذاکره فکر نمی کنیم. 
کلی  های  سیاست  افزود:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
جمهوری اسلامی ایران آنچه به توان دفاعی باز می گردد و منطق 
بر آن استوار است، سیاست های خود را دقیق و به نفع همه 
کشورهای منطقه و مصالح و منافع ایران می داند، در مورد هر 
آنچه به توان دفاعی ما ما باز می گردد با دیگران مذاکره نمی 
کنیم. وی در پاسخ به اینکه با توجه به تلاش آلمان در جهت 
ایجاد مراودات مالی با ایران، آیا برنامه ای برای دیدار سران دو 
کشور وجود دارد، گفت: تماس با کشورهای اروپایی استمرار دارد 
به خصوص در حوزه کارشناسی که مکانیزم های مختلف در 
حال بررسی است. سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: در حاشیه 
اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل نشست وزرای ایران و 1+4 
را خواهیم داشت، ولی در مورد سفر در سطح بالا که تاریخ آن 

مشخص شده باشد، چنین دستور کاری وجود ندارد . 
قاسمی در پاسخ به اینکه با توجه به دستگیری نیروهای 
اغتشاشگر و مهاجم به کنسولگری ایران در بصره، آیا اطلاعاتی از 
سوی مقامات عراقی به ایران منتقل شده است، گفت: جزئیات و 
منابع قابل گفتن نیست، ولی مقامات، دولت ومردم عراق از این 
اتفاق متاسف هستند ودر حد توان تلاش های لازم را انجام دادند. 
وی ادامه داد: تعدادی از مهاجمین دستگیر شده اند و سرنخ 
هایی به دست آمده است و آنگونه که براساس برخی اطلاعات 
تصور بر این بود که جریان هدایت شده و معناداری در بصره 
وجود دارد که امیدواریم بخش هایی از گزارش نهایی را که قرار 
است از دولت عراق دریافت شود در صورت قابل انتشار بودن، 

اطلاع رسانی کنیم. 

* دیدارهای ظریف و کری رسمی تلقی نمی شود
قاسمی در پاسخ به این سوال که روزانه بیش از صد مهاجر 
افغان بطور غیر قانونی از مرزهای ایران برای عزیمت به سمت 
ترکیه وارد کشور می شوند، چه برخوردی صورت می گیرد، گفت: 
با توجه به مرزهای طولانی که ایران با کشورهای همسایه دارد این 
مسایل جدید نیست، اما اینکه چه تعداد و چگونه وارد ایران می 
شوند و به کشورهای دیگر سفر می کنند، نیازمند اطلاعات ریز 
و فنی است که می توانید از مسئولان وزارت کشور و نیروهای 

امنتی و انتظامی جویا شوید. 
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به اینکه با توجه به 
انتشار اخباری مبنی بر دیدارهای دکتر ظریف با جان کری، این 
دیدارها در چه زمینه ای بوده است؟ اظهارداشت: فکر می کنم 
جدلی در امریکا وجود دارد که خیلی هم به مصلحت نیست که 
در این بحث ورود پیدا کنیم و این موضوع یک مسئله داخلی 

میان مقامات امریکا است. 
قاسمی افزود: برداشتی که دارم این است که این دیدارها در 
ادوار نزدیک نبوده است و دیدارهایی است که در گذشته بوده 
و در حین مذاکرات برجام انجام شده است و امکانی را فراهم 
می کرده تا وزرای کشورها درحاشیه اجلاس گفت و گوهایی را 

داشته باشند. 
وی ادامه داد: بعد از پایان دوران مسئولیت وزارت خارجه آقای 
کری، در برخی اجلاس های بین المللی مثل اجلاس امنیتی 
مونیخ یا دیگر اجلاس ها، دیدارهایی میان ظریف و کری صورت 
پذیرفته که دیدارهای رسمی تلقی نمی شود و کری هم پست و 

منصبی نداشته است. 
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: این موضوعات مربوط به 
رقابت و جنگ داخلی میان احزاب در امریکا و سوژه برای این 
جدل است و فکر می کنم در آن زمان ها در این خصوص صحبت 
شد و چارچوب مسایلی که می توانستیم با طرف امریکایی مطرح 
کنیم مشخص بود وعمدتا مسایل ما مسایل برجام بوده است و 
اگر در راهرو اجلاس سخنی گفته شده مذاکره تلقی نمی شود. 

قاسمی افزود: نباید در دامی که آنها برای ایران و مقامات ایرانی 
پهن می کنند بیفتیم و دچار برخی مباحثی که مورد نیاز ما 

نیست و واقعیت هم ندارد، بشویم. 

معـاون وزیـر خارجه پیشـین آمریکا در امـور امنیت بین المللی می گوید سـفر 
رئیـس جمهوری اسـلامی ایـران به نیویـورک در مرحلـه ای مهم و حسـاس انجام 
می شـود کـه رهبران جهان و مقام هـای آمریکایی در انتظار شـنیدن مواضع ایران 

و سیاسـت های آن از زبان حسـن روحانی هسـتند. 
»فرانک ویزنر« معاون وزیر خارجه پیشـین و عضو تیم سـابق آمریکا در مذاکره 
هسـته ای بـا ایـران روز دوشـنبه در گفـت وگـوی اختصاصی بـا ایرنا، درباره سـفر 
حجـت الاسـلام و المسـلمین حسـن روحانی به نیویـورک برای شـرکت در مجمع 

عمومـی سـازمان ملل متحد ایـن مطلب را مطـرح کرد.
وی افـزود: هـم از منظـر آخریـن تحـولات خاورمیانه و هم از جهت بسـته بودن 
کانال های رسـمی دیپلماتیک میان تهران و واشـنگتن، این سـفری به غایت مهم 

بود. خواهد 
ایـن مقام پیشـین وزارت خارجه آمریـکا تصریح کرد: آقـای روحانی در مقطعی 
بسـیار حسـاس بـه نیویـورک مـی آیـد. در مقطعی کـه منطقـه خاورمیانـه درگیر 
چنـد مسـاله کلیـدی اسـت. جنگ در سـوریه در حال نزدیک شـدن بـه یک نطقه 
تحول در شـهر ادلب اسـت، عراق دسـتخوش نوسـان های شـدید اسـت، تنش ها 
در منطقـه خلیـج فـارس نگـران کننده اسـت و جنـگ در یمن به نگرانـی ها بیش 

از پیـش دامن مـی زند. 
ویزنـر ادامـه داد: منطقـه خاورمیانـه در قلـب گفـت وگوهـای مجمـع عمومـی 
سـازمان ملـل قـرار خواهـد داشـت، منطقـه ای کـه در آن ایران بازیگری برجسـته 
اسـت. دولتمردان، روزنامه نگاران، اندیشـمندان و بیشـتر کسـانی که به این دوره از 
جلسـات مجمع عمومی سـازمان ملل متحد خواهند آمند، به تحولات این منطقه 

توجه ویـژه ای خواهند داشـت. 
وی اضافـه کـرد: رئیـس جمهـوری ایـران در نیویـورک، یک مخاطـب جهانی را 

در برابر خود خواهد داشـت. شـهروندان کشـورهای مختلف جهان منتظر شـنیدن 
سـخنان او خواهند بود . در واقع این فرصت کم یاب، تریبونی اسـتثنایی در اختیار 

وی قـرار خواهد داد. 
معـاون وزیـر خارجه پیشـین آمریکا تاکید کرد: من شـخصا، به سـخنان وی به 
دقـت گـوش خواهم داد. اعتقاد دارم کـه آقای روحانی، مواضع ایـران را در خصوص 
مسـائل حیاتـی امنیتـی و صلـح بیـن المللی با دوراندیشـی و حسـاب شـده اعلام 
خواهـد کـرد. ویزنـر که در چهار دهه گذشـته در سـمت های دیپلماتیک حسـاس 
آمریکا حضور داشـته اسـت، دو مسـاله را در عرصه امنیت و صلح جهانی برجسـته 
دانسـت و افـزود: آینـده برنامـه هسـته ای ایـران در سـایه ایـن واقعیت کـه ایالات 
متحده خود را از آن کنار کشـیده اسـت و وضعیت منطقه، بویژه در سـوریه و عراق 

و روابط عربسـتان سـعودی و ایـران، اهمیت ویـژه ای دارند.
وی تاکیـد کـرد: جهـان منتظر شـنیدن دیدگاه هـای ایران اسـت که جمهوری 
اسـلامی شـرایط ایـن پرونـده هـای منطقـه ای را چگونـه ارزیابی کرده و سـمت و 
سـوی آتـی آن را چگونـه مـی بینـد. رئیس جمهـوری ایـران در جریان حضـور در 
سـازمان ملـل متحـد، این جایـگاه ویـژه را در اختیار خواهد داشـت که دربـاره این 
موضوعـات، دیـدگاه ایران، سیاسـت های آن و سـمت و سـوی آینده این سیاسـت 

ها را بیـان کند. 
این مقام پیشـین دسـتگاه دیپلماسـی آمریکا تصریح کرد: مهم این اسـت که او 

در سـازمان ملل مخاطبی جهانی خواهد داشـت.
ویزنـر، حضـور رئیـس جمهـوری ایران در سـازمان ملـل را از منظر قطـع روابط 
تهـران و واشـنگتن نیـز مهـم دانسـت و تصریح کـرد: با توجه بـه نبود کانـال های 
دیپلماتیـک و ارتبـاط رسـمی میـان دو کشـور، سـخنان وی در زمـان حضـور در 

نیویـورک اهمیتـی دو چنـدان خواهد داشـت. 

وی یـادآور شـد: همـه مـا بـه دقـت سـخنان رئیـس جمهـوری ایـران را رصـد 
خواهیـم کـرد، زیـر هـر دو طـرف می خواهند کـه رویکرد سیاسـی خـود را بر پایه 
یـک ارزیابـی دقیـق و واقعی از دیـدگاه طرف مقابل و منافع آن بنا کننـد. از این رو، 
مقـام هـای ایـالات متحده به دنبال شـنیدن سـخنان شـخص دوم ایران هسـتند.

ایـن دیپلمـات سـابق آمریکایی کـه عضو تیم مذاکرات هسـته ای این کشـور با 
ایـران بـود، دربـاره سـودمندی دیپلماسـی در دوران یکجانبـه گرایی ترامـپ و نگاه 
تحقیـر آمیـز کاخ سـفید بـه همکاری بیـن المللی و مذاکـره، گفت: به هـر صورت، 
ترامـپ بـا حضـور در شـورای امنیت سـازمان ملل، عمـلا وارد فرایند دیپلماسـی و 

گفـت وگو خواهد شـد. 
ویزنـر افـزود: بـه باور مـن، ایران نبایـد هیچ قسـمت از زمین بـازی را خالی نگه 
دارد. رئیـس جمهـوری روحانـی بـا یک پیـام واقعی خواهـد آمد و ما نیـاز داریم که 

به سـخنان وی گـوش دهیم.
ایرنـا پرسـید که آمریکا به عنـوان نقض کننده برجام و قطعنامه شـورای امنیت 
کـه ضامـن اجـرای آن بـوده اسـت، بـر مبنای چـه قانونی، ایـران را متهـم به نقض 

قوانیـن بیـن الملـل کرده و مـی خواهد دربـاره ایران هم سـخن بگوید؟
معـاون وزیـر خارجـه پیشـین آمریـکا پاسـخ داد: من سـخنگوی خانـم »نیکی 
هیلی« نیسـتم و این پرسشـی اسـت که بایـد برای او فرسـتاد. من واقعـا نمی دانم 
کـه رئیـس جمهـوری ما قرار اسـت چه موضوعـی را در سـازمان ملل مطـرح کند.

ویزنـر تاکیـد کـرد: امـا نکتـه مـن ایـن اسـت کـه هـر حرفـی هـم کـه رئیس 
جمهـوری مـا یا دیگران در سـازمان ملل بزننـد، این فرصتی خواهد بـود که رئیس 
جمهـوری شـما نقطـه نظـرات خـود را بیـان کنـد و برای جهـان توضیـح دهد که 
سیاسـت هـای ایـران چیسـت و در آینـده چـه نقشـی می خواهـد بازی کنـد. این 
لحظـه ای مهـم برای تصویر چهره سیاسـت ایران در عرصه بین الملـل خواهد بود. 

اصولگرایان در حال بازتعریف فعالیت تشکیلاتی ؛

اصولگراها با کدام چهره ها باید وارد کار انتخاباتی شوند؟ 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

رییس جمهوری به سازمان ملل می رود 

معاون بین الملل وزیر خارجه پیشین آمریکا: 

جهان درانتظار شنیدن مواضع ایران از زبان روحانی درنیویورک است 

خبــر



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emanaily.ir۳۸ گزیده تحف العقول، ص

امام حسین علیه السلام

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
تلفن: ۳290۳209 - ۳2906160 صندوق پستی: ۳71۸5/4495 

نشانی: قم، میدان مفید، بلوار شهید کریمی، نبش کوچه 4، ساختمان شهاب، طبقه سوم، واحد ۳

اذان صبح:5/28 طلوع آفتاب: 6/51 اذان ظهر: 13/00  اذان مغرب: 19/27

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 65

60
79

17
تر

گس
شر 

ع:  ن
وزی

از نشانه هاى اسباب نادانىت

 مجادله با غير اهل انديشه است

سه شنبه - 27 شهریور 1397- سال بیست و یکم - شماره  4649

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات 
شهری شهرداری قم گفت: همزمان با 
ایام عزاداری امام حسین)ع( 215 مجوز 
در  صلواتی  ایستگاه های  فعالیت  برای 
سطح شهر صادر شده است.سید محسن 
میرهادی با اشاره به آماده سازی شهر 
کریمه اهل بیت)س( همزمان با فرارسیدن 
و  شهیدان  وسالار  سید  سوگواری  ایام 
یاران با وفایش، اظهار داشت: برنامه های 
ایام سوگواری  از  استقبال  برای  ویژه ای 
ماه محرم در نظر گرفته شده است که به 
عنوان نمونه می توان به سیاه پوش کردن 

یکپارچه سطح شهر با نصب انواع پرچم ها 
و ریسه های مشکی و بنرهای متناسب 
با این ایام، اکران المان هایی با مضامین 
عاشورایی در سطح میادین، معابر و شوارع 
و محل عبور دسته جات عزاداری توسط 
تابعه  سازمان های  و  هشتگانه  مناطق 
حوزه معاونت خدمات شهری، با محوریت 
پیرامون حرم مطهر و مسجد مقدس 
جمکران اشاره داشت.مدیرکل هماهنگی و 
نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم در 
ادامه از فعالیت ستادهای خدمات رسانی 
شهرداری در سطح مناطق هشتگانه در 

جهت کنترل تنظیف و مناسب سازی 
محیط شهری از طریق شستشو و لایروبی 
انهار و آماده سازی محیط های پیرامون 
مساجد و همچنین سیستم یکپارچه 
طریق  از  پسـماندهای شهری  کنترل 
بـکارگیری ماشین آلات مـکانیزه خدمات 
کارتن پلاست ها،  فان،  شهری، مخازن 
استقرار تانکرهای ویژه آب شرب بهداشتی 
و وضو خبر داد و گفت: همچنین نصب 
هدایت  جهت  داربست  متر  هزار   8
دسته جات عزاداری و هیئات مذهبی و 
فعالیت شبانه روزی بیش از هزار و 500 

نفر پرسنل خدمات شهری، فضای سبز 
جهت  کاری  شیفت  دو  در  ستادی  و 
ارائه خدمات مطلوب به شهروندان درایام 
تاسوعا و عاشورای حسینی انجام می شود. 
اکیپ های پیشگیری و رفع تخلفات شهری 
در راستای کنترل ناهنجاری های اجتماعی 
از قبیل سد معبر و متکدیان و... پیرامون 
حرم مطهر و سطح شهر فعال خواهند 
بود و حمل و نقل همگانی با آماده باش 
تاکسی رانی  و  اتوبوس رانی  سازمان های 
جهت جابجایی و حمل و نقل عزاداران ارائه 

خدمات خواهند داشت.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد

صدور 215 مجوز برای ایستگاه های صلواتی شهرقم

جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: 5 هزار 
نیروی پلیس، پلیس یاران محرم و پلیس افتخاری، امنیت 
انتظامی و ترافیکی پایتخت جهان تشیع را در روزهای 

تاسوعا و عاشورای حسینی)ع( بر عهده دارند. 
سرهنگ صیاد درویشی با اشاره به حضور میلیونی 
زائران و عزاداران در روزهای تاسوعا و عاشورای حسینی)ع( 
در شهر مقدس قم، اظهارداشت: پلیس اقدامات بسیاری 
خوبی در حوزه تامین نظم و امنیت مراسمات ایام محرم 
در سطح استان با همکاری سایر نهادهای فراسازمانی 
مانند هلال احمر ، اورژانس، آتش نشانی و شهرداری 

تدارک دیده است.
وی گفت: تاکنون تمامی مراسمات عزاداری پوشش 
انتظامی و ترافیکی مناسبی داده شده و برای ایام تاسوعا 
و عاشورای حسینی)ع( نیز اقدامات خوبی به صورت ویژه 

در دستور کار پلیس قرار خواهد داشت.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در حوزه 
ترافیکی از ساعت 24 شب تاسوعا تا ساعت 24 روز 
عاشورا، کلیه محورهای متصل به حرم مطهر کریمه اهل 

بیت)س( برای تسهیل و روان سازی حرکت هیئت ها 
محدودیت ترافیکی اعمال می شود.

سرهنگ درویشی گفت: امسال با توجه به تمهیدات 
شهرداری 2 مسیر مجزا در چهارراه بازار تدارک دیده شده 
که همه هیئت ها از بخش یک از مسیر تقاطع عمار یاسر 
و از بخش 2 از مسیر میدان مطهری به سمت چهار راه 
بازار و نهایتاً به حرم مطهر حضرت معصومه)س(مشرف 
خواهند شد.وی افزود: 5 هزار نیروی پلیس، پلیس یاران 
ترافیکی  و  انتظامی  امنیت  افتخاری،  پلیس  و  محرم 
پایتخت جهان تشیع را در روزهای تاسوعا و عاشورای 

حسینی)ع( بر عهده دارند.
بر  تاکید  ضمن  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
پوشش امنیت انتظامی و ترافیکی حرم مطهر و مسجد 
مقدس جمکران در روزهای تاسوعا و عاشورا از هموطنان 
خواست، به محدودیت های ترافیکی اعلام شده از سوی 
پلیس راهور استان توجه داشته تا به دلیل روان سازی و 
اعمال محدودیت های ترافیکی، شاهد انتقال خودروهای 

در مسیر عزاداری به پارکینگ نباشیم.

وی تاکید کرد: راکبان موتورسیکلت ها از معابر فرعی 
و کوچه ها به مسیرهای اصلی و مسیر تردد هیئت ها 
خودداری و در حوزه انتظامی نیز حتماً بایستی هماهنگی 
و تعامل بین هیئت ها با پلیس یاران محرم و عوامل 
انتظامی مستقر در مسیر صورت گرفته تا شاهد انتظام 
های  دسته  در حرکت  خوبی  بخشی  نظم  و  بخشی 

عزاداری باشیم.
سرهنگ درویشی با اشاره به این که قرارگاه فرماندهی 
انتظامی در چهار راه شهداء و در مقر پلیس راهور دایر 
شده و تمامی اقدامات انتظامی و ترافیکی هدایت خواهد 
شد، گفت: اگر در تمامی مسیرها مشکلی وجود داشت 
شهروندان می توانند به عوامل مسقر در مسیرها مراجعه و 

موارد پیگیری خواهد شد.
 جانشین فرمانده انتظامی استان قم، افزود: با همکاری 
شهرداری و سایر سازمان ها جهت کانالیزه کردن مسیر 
هیئت ها از مبداء تا ورود و خروج هیئت ها از حرم مطهر، 
تمهیدات خوبی اندیشیده شده که نیازمند همکاری خوب 

مردم هستیم.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

5هزار پلیس امنیت عزاداران حسینی در قم را تامین می کنند

ماشین می فروشید یا »لپ لپ«؟کاریکاتور

طرح:  محمد على رجبى

نامحـرمانه

نیم نگاه

اولتیماتوم فراکسیون ایثارگران به بنیاد شهید 
رییس فراکسیون ایثارگران مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که مجلس بر روند اجرای قانون 
منع به کارگیری بازنشستگان نظارت خواهد کرد، گفت: اگر موضوع سوء استفاده از استثناهای این 
قانون به خصوص درباره درصد جانبازی مشاهده شود فراکسیون ایثارگران از بنیاد شهید تحقیق و 
تفحص خواهد کرد.حجت الاسلام حسن نوروزی در واکنش به شائبه هایی در اجرای قانون منع به 
کارگیری بازنشستگان ناظر به برخی از استثناهای این قانون، گفت: ما در زمان تصویب قانون منع به 
کارگیری بازنشستگان، به دلیل احترام به جایگاه ایثارگری، جانبازان 50 درصد به بالا را استثنا کردیم.

پوی در ادامه گفت: همه می دانند که جانباز 50 درصد به بالا که به سن 60 یا 70 سال رسیده است 
دیگر توان کارکردن ندارد. ما هم به خاطر احترام به جانبازان این بند از قانون را گنجاندیم، لذا قطعا 
کمیسیون های بنیاد شهید در دو ماه اخیر روند کاری را به گونه ای پیش خواهند برد که دیگر بحث 
افزایش 5 یا 10 درصدی جانبازی مطرح نشود که برخی افراد بخواهند درصد جانبازی خود را به 

بالای 50 درصد برای باقی ماندن در پست شان برسانند.
 

واکنش آیت الله مجتهد شبستری به ماجرای پشت کردنش به احمدی نژاد
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و امام جمعه سابق تبریز، به تصاویر منتشر شده از جلسه 
اخیر مجمع تشخیص مصلحت نظام واکنش نشان داد.تصاویری از جلسه روز شنبه گذشته مجمع 
تشخیص مصلحت منتشر شد که نشان می داد آیت الله محسن مجتهد شبستری، عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و امام جمعه سابق تبریز پشت به محمود احمدی نژاد، دیگر عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نشسته  است.برهمین اساس، برخی رسانه ها گمانه زنی کردند که پشت 
کردن آیت الله مجتهد شبستری به احمدی نژاد، به دلیل قهر و مخالفت وی با حضور احمدی نژاد در 
جلسات مجمع تشخیص است. بسیاری این برخورد با احمدی نژاد را به خاطر موضع گیری هایش علیه 
سران قوا و قانون اساسی دانستند.پیش از این نیز، احمد توکلی در یکی از جلسات مجمع به حضور 
احمدی نژاد معترض شده  بود.در همین خصوص، آیت الله مجتهد شبستری در واکنش به این تصاویر 
می گوید: درست نیست که من درباره این موضوع توضیح بدهم. برخی از این سایت ها مسائلی را 
مطرح می کنند و مسائل کوچکی را بزرگ می کنند.شبستری همچنین تصریح می کند: من از توضیح 

این موضوع عذرخواهم.
 

واکنش ثبت احوال به تعویض نام خانوادگی آقازاده ها
 سخنگوی ثبت احوال به خبر تعویض نام خانوادگی برخی آقازاده ها برای دور زدن افکار عمومی 
واکنش نشان داد.، سیف اله ابوترابی گفت: مخاطب اداره ثبت احوال عموم مردم هستند. افراد بی 
سواد، باسواد، پولدار، فقیر همه و همه جزو مراجعه کنندگان به ثبت احوال هستند و ما وظیفه ارائه 
خدمات یکسان به تمام افراد را داریم.وی افزود: برای تعویض نام خانوادگی قوانین خاصی مطرح است 
و تنها کسانی می توانند نام خانوادگی خود را تغییر دهند که نام خانوادگی مناسبی ندارند؛ در غیر 
این صورت با درخواست تعویض نام خانوادگی موافقت نمی شود.ابوترابی خاطر نشان کرد: درصورت 
تعویض نام خانوادگی، در قسمت توضیحات شناسنامه نام خانوادگی قبلی و تعویض نام خانوادگی 

قید می شود.
 

شکایت قالیباف از میرلوحی 
 شهردار اسبق تهران به دلیل اتهامات وارد شده به مدیریت گذشته از میرلوحی عضو شورای شهر 
تهران در دوره جدید شکایت کرد.سید محمود میرلوحی ضمن تایید شکایت محمد باقر قالیباف 
شهردار سابق تهران از وی اظهار کرد: شهردار سابق تهران به دلیل برخی از مصاحبه های بنده درباره 
فعالیت مدیریت گذشته شهری شکایت کرده است.وی ادامه داد: در هفته های گذشته نیز بنده بر 
اساس شکایتی که از سوی قالیباف شده بوده به دادگاه احضار شدم که البته وکیل شهردار سابق 
تهران آقای قهرمانی در این جلسه حضور داشت.میرلوحی بیان کرد: بزودی نیز بنده مستندات خود 
را در خصوص مسائل گذشته شهرداری تهران و شکایت قالیباف آماده خواهم کرد و تقدیم دادگاه 

می کنم.

تکذیب شایعه کمبود داروی بیهوشی
دکتر ایرج حریرچی سخنگوی وزارت بهداشت گفت ک برخی اعلام کردند که در این مدت 
اعمال جراحی بسیاری کنسل شده، اما این طور نبوده البته شاید عملی به تعویق افتد. طبق آمارها 
در تیرماه سال 97، 454 هزار و 16 عمل جراحی در بیمارستان های کشور انجام شده که از این 
میزان 250 هزار و 899 مورد در بیمارستان های دولتی، 98 هزار و 777 مورد در بیمارستان های 
خصوصی، 52 هزار و 662 مورد در بیمارستان های تامین اجتماعی، 14 هزار و 954 مورد در 
بیمارستان های سپاهان و 5 هزار و 319 مورد در بیمارستان های ارتش بوده است. بنابراین بیمارانی 
که تحت عمل جراحی قرار گرفتند که با جادو و جنبل و اجی مجی، بیهوش نشده اند، بلکه آن ها را 

با دارو بیهوش کرده اند.

استعفای آیت الله جنتی از ریاست ستاد امر به معروف 
دفتر رئیس مجلس خبرگان طی اطلاعیه ای اعلام کرد آیت الله جنتی علاوه بر استعفا از امامت 
جمعه تهران از ریاست ستاد امر به معروف و نهی از منکر هم استعفا داده است.دفتر رئیس مجلس 
خبرگان رهبری طی اطلاعیه ای اعلام کرد: با عنایت به اینکه ریاست ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر با یکی از ائمه جمعه است، حضرت آیت الله جنتی مطابق با قانون همزمان با استعفا از امامت 
جمعه تهران از ریاست این ستاد نیز استعفا دادند و جایگزین ایشان نیز تعیین و منصوب شده است.

در ادامه این اطلاعیه آمده است: از رسانه های محترم انتظار می رود پیش از انتشار اخبار و گزارش 
های خود از صحت آنها مطمئن شوند.

 فعلا »ممنوعه« ممنوع است 
انتقاد به محتوای سریال ممنوعه از سوی برخی رسانه ها، باعث شد که اعلام شود این مجموعه 
شبکه نمایشی فعلا اجازه نشر ندارد.  حسین پارسایی مدیرکل اداره نمایش خانگی در توضیح موضوع 
سریال ممنوعه، گفت: سریال »ممنوعه« با موضوع آسیب های اجتماعی سعی در نقد انحراف و نشان 
دادن عقوبت تعدادی از جوان ها را دارد.وی افزود: البته تا اعمال اصلاحات لازم جهت پیشگیری از 

سوء تعبیر در مخاطبان و اقشار مختلف جامعه اجازه نشر این سریال داده نخواهد شد.

لوازم جانبی پرلاتورها 

در شماره های قبلی در خصوص سر شیرهای فشاری ضربه ای و پرلاتورها صحبت کردیم و حالا 
لازم است که برخی لوازم جانبی که می توانند در سهولت کاربرد پرلاتورها و سر شیرها موثر باشند و 
همچنین راندمان و اثر بخشی آنها را افزایش می دهند و به افزایش طول عمر تاسیسات هم کمک می 
کنند را به شما معرفی کنیم . اولین وسیله جانبی کمکی رینگ تبدیل می باشد . ممکن است پرلاتوری 
که شما از بازار تهیه کردید از نظر نوع رزوه به عَلَم شیر شما نخورد . مثلا علم شیر شما نیاز به پرلاتور رزوه 
داخل داشته باشد؛ اما شما از نوع رزوه خارج تهیه کردید. در این موارد این چنینی، رینگ تبدیل، قطعه 
ساده ایست که این مشکل را حل می کند. اگر امکان تعویض خودِ پرلاتور وجود ندارد شما با خرید آن 

قطعه می توانید پرلاتورتان را با علم شیر هماهنگ کنید تا بتوانید پرلاتور را نصب کنید. 
اخیرا فروشندگان لوازم کاهنده مصرف آب، پیشاپیش خودشان این قطعه را به صورت رایگان در 

داخل بسته های پرلاتور قرار می دهند که مشکل مصرف کننده را حل می کنند.
 قطعه دیگری که باید به شما معرفی کنیم مفصل چرخان می باشد. 

روی این مفصل تمام انواع پرلاتورقابل نصب می باشد و مزیتی که دارد این است که پس از اتصال 
به علم شیر، امکان چرخش 360 درجه ای را به پرلاتور می دهد که باعث می شود سطح بیشتری از 
روشوئی یا سینگ ظرفشوئی را پوشش دهد و مورد استقبال خانم های خانه دار خصوصا برای آشپزخانه 
می باشد. بعضی از پرلاتورها هم در مرکزشان یک پیچ تنظیمِ جریان دارند که با این پیچ و به کمک 
یک پیچ گوشتی کوچک شما می توانید مقدار آب خروجی از پرلاتور را کم یا زیاد کنید که مسلما روی 

مقدار مصرف تاثیر گذار است .
 آخرین قطعه ای که قصد معرفی آن را داریم شیر یکطرفه است. می دانید که همیشه فشار 
آب سرد شبکه تاسیسات داخلی منزل شما از فشار آب گرم بیشتر است. در مواردی که شما از 
سر شیر عای ضربه ای استفاده می کنید چون در طول مدت استفاده از سر شیر ها باید شیر های 
آب گرم و سرد هر دو باز باشند و آب در زمان هایی ) کم یا زیاد ( پشت سر شیر ثابت و بدون 
مصرف می ماند، به دلیل اختلاف فشار آب های سرد و گرم، آب سرد به طرف آب گرمکن یا 
پکیچ و در کل به طرف سیستم گرمایشی شما حرکت می کند که می تواند آب گرم را پس بزند 
و علاوه بر به هم زدن تنظیم دمائی که شما قبلا انجام داده بودید می تواند به تاسیسات داخلی 
شما هم آسیب وارد کند. به همین دلیل نصب شیر یکطرفه ساده و ارزان قیمتی که معمولا از 
جنس های پلیمری و بسیار کوچک هستند بر روی شیر آب گرم زیر روشوئی یا ظرفشوئی می 

تواند از جریان برگشتی جلوگیری کند.

روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

یا حسین )ع(
عباس فرساد

دل کرده باز یاد و هوای تو یا حسین 
یک عالمی به پاست برای تو یا حسین 
از خیمه گاه آل عبا می رسد به گوش 

بعد از هزار سال صدای تو یا حسین 
گر داشتم به سینه خود صد هزار دل
می کردمش نثار به پای تو یا حسین

ذرات کائنات اگر بانگ بر کشند
گویند از صفا و وفای تو یا حسین

گر بررسی کنند حساب و کتاب من 
شرمنده ام به پیش خدای تو یا حسین

ای شهسوار عشق تو بحر محبتی
قربان آل سخا و لقای تو 

بوسه زدن به خاک رهت افتخار ماست 
من چاکرم به صحن و سرای تو یا حسین

در عالم سجود و در آئینه ی وجود 
دانم که هیچ نیست ورای تو یا حسین 

چابک سوار دشت وفا 
عباس فرساد

چابک سوار دشت وفا را شناختم 
بنیانگذار عاطفه ها را شناختم

تا آشنا شدم به سراپرده جبین 
کانون مهر و اصل وفا را شناختم 

خواندم چو شرح حال علمدار کربلا 
معنای لطف و شرم و حیا را شناختم 

در مروه جز حسین نیامد بخاطرم
آنگاه عارفانه صفا را شناختم 

از آن زمان که بوسه زدم تربت حسین 
سوگند بر خدا که خدا را شناختم 

اشکی که ریختم به عزای تو یا حسین 
سرچشمه های آب بقا را شناختم 

خواندم چون شرح حال علمدار کربلا 
معنای لطف و شرم و حیا شناختم 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم: 

مراکز غیرمجاز جمع آوری ضایعات در قم 
ساماندهی می شود 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: موضوع ساماندهی و 
برخورد با مراکز غیرمجاز جمع آوری ضایعات و پسماندها در شهر قم، با اولویت 

در کارگروه مدیریت پسماند استان مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. 
سید رضا موسوی مشکینی با اشاره به فعالیت بیش از 270 مرکز 
غیرمجاز جمع آوری ضایعات در شهر قم افزود: با وجود همه تلاش ها 
برای ساماندهی وضعیت پسماندها از مبداء تا مقصد، متاسفانه افراد متخلف 
بسیاری بر خلاف ضوابط اقدام به جمع آوری ضایعات و تجمیع آنها در 
انبارهای ضایعات فروشی و اماکن غیرمجاز در اطراف و داخل شهر قم می 
کنند.وی با اشاره به بازیافت ضایعات در این مراکز غیرمجاز به بدترین شکل 
خود یعنی سوزاندن در محیط باز یا تخلیه پسماند خطرناک در محیط، 
خاطرنشان کرد: تجمع این واحدها در نقاط مختلف شهر قم، آلودگی شدید 
زیست محیطی در این نقاط را به دنبال داشته و انتشار دود و ترکیبات سمی 
بر اثر سوزاندن پسماندها سلامت ساکنان مجاور را با تهدید مواجه کرده 
است.وی با بیان این که شهرداری قم با توجه به استقرار واحدهای جمع 
آوری ضایعات در محدوده خدمات شهری مکلف به برخورد با این صنوف 
آلاینده بوده و تا کنون اقدام های خوبی در این راستا صورت پذیرفته است، 
تصریح کرد: این موضوع در کارگروه مدیریت پسماند استان قم با اولویت 
رسیدگی خواهد شد و همه دستگاه های اجرایی ذیربط برای ساماندهی این 
معضل بهداشتی و زیست محیطی باید همکاری و مشارکت جدی داشته 
باشند.موسوی صدور پروانه کسب برای مراکز جمع آوری ضایعات از سوی 
اتحادیه های اصناف را کاملا بر خلاف قوانین و مقررات دانست و گفت: 
موضوع ساماندهی این واحدها از سال های گذشته در دستور کار قرار داشته 
و سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم بسیاری از این واحدها را شناسایی 

و پرونده تخلفات آنها را به مراجع ذیصلاح ارجاع داده است.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

کشف محموله های قاچاق 
به ارزش بیش از 91 میلیارد ریال 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از کشف محموله های 
قاچاق به ارزش بیش از 91 میلیارد و 500 میلیون ریال طی سال جاری 

در قم خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمی به کشفیات پلیس آگاهی استان قم در حوزه 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز اشاره و بیشترین کشفیات را طی 6 ماهه اول سال 
جاری از خودروهای عبوری در محورهای مواصلاتی دانست.وی افزود: طی 
این مدت 71 هزار و 530  لیتر فراورده های نفتی با 22.5 درصد افزایش ، 
74 هزار و 860 نخ سیگار با 3.5 درصد افزایش، 112 هزار و 842 دستگاه 
لوازم خانگی با 239 درصد افزایش، یک هزار و 997 طاقه پارچه با 279 
درصد افزایش، 35 هزار و 109 قلم لوازم آرایشی و بهداشتی با 53.6 درصد 
افزایش، 3 هزار و 403 تخته پتو با 170 درصد افزایش، 51 هزار و 774 
عدد اسباب بازی با 100 درصد افزایش و همچنین کشفیات در حوزه ارز با 
100 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجه بوده است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: در مدت مذکور 18 محموله کلان 
در محورهای مواصلاتی توقیف که بیشترین آن مربوط به لوازم التحریر، 
لوازم تزئینی، لوازم یدکی و اسباب بازی بوده است.سرهنگ کرمی با بیان 
این که در حوزه مبارزه با قاچاق کالا و ارز طی 6ماهه اول سال 164 نفر 
دستگیر و 51 دستگاه خودرو توقیف شده است، افزود: 147 پرونده در 
این رابطه تشکیل شده که 17.6 درصد افزایش، پرونده های بالای 100 
میلیون تومان 15 فقره که 50 درصد و پرونده های بالای 500 میلیون 
تومان 4 فقره که 100 درصد افزایش را نسبت به مدت مشابه سال قبل 

نشان می دهد.

دل نوشته

اخبــار

فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( 
قم گفت: در هفته بزرگداشت دفاع مقدس، 
رزمایش تبیینی دستاوردهای این دوران در 
نمایشگاه یادیاران استان توسط هنرمندان 

برجسته برگزار می شود. 
سردار غلامرضا احمدی روز دوشنبه در 
گفت و گو با خبرنگاران، افزود: امروز بهترین 
راهکار برای حفظ ارزش های دوران دفاع 
مقدس، بازگو کردن حماسه آفرینی های 
این دوران با زبان هنر است که در همین 
زمینه گروهی از هنرمندان متعهد، نمایش 
های متنوعی را با موضوع های دفاع مقدس 
و تقابل جبهه انقلاب با استکبار جهانی 
تدوین کرده اند که در آستانه چهلمین سال 
پیروزی انقلاب اسلامی با شور و حرارت 
به نمایش گذاشته می شود.وی با اشاره 
به این که نمایشگاه دفاع مقدس در قم 
با عنوان نمایشگاه بزرگ یادیاران از شنبه 
سی و یکم شهریورماه تا ششم مهرماه سال 
جاری در 2 نوبت صبح و عصر در حدفاصل 
مسجد مقدس جمکران و شهرک قدس 
برپا می شود، بیان کرد: آیین های هفته 
قم،  گرامیداشت دوران دفاع مقدس در 
شنبه سی و یکم شهریورماه ساعت 8:30 
با رژه نیروهای مسلح در بلوار پیامبر اعظم 
)ص( حدفاصل خیابان سمیه و خیابان 
بسیج آغاز می شود.احمدی با بیان این 
که در نمایشگاه یادیاران قم، گوشه ای از 
در  قم  رزمندگان  های  آفرینی  حماسه 
مردان  عنوان  با  چهار  کربلای  عملیات 
آسمانی به تصویر کشیده می شود، گفت: 
یکی دیگر از بخش های جذاب در نمایشگاه 

امسال، توجه به موضوع مسجد محوری و 
نقش موثر آن در پیروزی ایران در جنگ 
تحمیلی است، چراکه بر اساس آمار بیش 
از 95 درصد اعزام رزمندگان به جبهه ها از 
طریق مساجد صورت گرفته است.وی بیان 
کرد: معرفی دستاوردهای صنعت هسته 
ای نیز از دیگر بخش هایی است که در 

نمایشگاه دفاع مقدس انجام می شود.
وی با اشاره به این که برای هر یک از 
روزهای هفته دفاع مقدس شعار محوری 
تعیین شده است، ادامه داد: نواختن زنگ 
آموزشی،  مراکز  و  مدارس  در  مقاومت 
تکریم خانواده های معظم شهدا، جانبازان و 
ایثارگران، عطر افشانی مزار شهدا و شرکت 
نیروهای مسلح در مراسم نماز جمعه از 
دیگر برنامه های این هفته در قم است که 
با همکاری استانداری و سایر دستگاه های 

اجرایی استان، ترتیب می یابد.
دفاع  هفته  بزرگداشت  ستاد  رئیس 

مقدس در قم گفت: دوران دفاع مقدس 
مقطع طلایی ملت ایران است که در آن 
جبهه استکبار با همه امکانات و توانمندی 
اسلام  لشکر  برابر  در  خود  مادی  های 
شکست خورد و امروز همه وظیفه دارند آن 

حماسه آفرینی ها را گرامی دارند.
احمدی با اشاره به انتخاب شعار »ما 
توانستیم« برای هفته دفاع مقدس سال 
پیروزی  مولفه های  از  اگر  افزود:  جاری 
بخش خود در دوران دفاع مقدس استفاده 
کنیم می توانیم در هر زمینه ای دشمنان 
را شکست دهیم و این حقیقت با تبعیت از 
ولایت فقیه، وحدت ملت و روحیه ایثارگری 
محقق می شود.وی ادامه داد: ملت ایران در 
هیچ زمانی مانند دوران دفاع مقدس در 
شرایط سختی و تحریم نبود اما توانست 
با توکل بر خداوند، حفظ انسجام داخلی و 
روحیه شهادت طلبی، این شرایط دشوار را 
پشت سر گذارد؛ امروز وضعیت کشور در 

هیچ زمینه ای قابل مقایسه با آن دوران 
نیست اما دشمنان می خواهند با جنگ 
روانی، روحیه مردم را تضعیف کنند که باید 

با آن مقابله کرد.
فرمانده سپاه قم با اشاره به این که 
دشمن امروز تنها به فضاسازی روانی تحریم 
ها تمرکز کرده است، گفت: انقلاب اسلامی 
هیچ گاه به بن بست نمی رسد و در هر 
زمانی برای مقابله با تهدیدهای دشمنان 
برنامه دارد، مردم ما نیز مانند دوران دفاع 
مقدس که با پشتیبانی مادی و معنوی 
از جبهه ها ثابت کردند پیرو ولایت فقیه 
هستند، امروز نیز در صحنه حضور دارند 
واجازه سوء استفاده را به دشمنان نمی 

دهند.
روحیه  از  تشکر  با  همچنین  وی 
ایثارگری مردم قم، افزود: مردم این شهر 
همواره در وفاداری به آرمان های انقلاب 
اسلامی پیشگام و جزو استان های برتر 
کشور در زمینه ایثارگری بوده و هستند؛ 
امروز نیز مردم قم مقاومت خوبی در شرایط 
جنگ اقتصادی دشمن از خود نشان دادند. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به همکاری سازمان اطلاعات سپاه 
قم با دستگاه قضایی استان برای مقابله با 
احتکار گفت: قم از جمله استان هایی 
است که در این زمینه با کمترین مشکل 
رو به روست و آن تعدادی هم که در این 
زمینه شناسایی شده است مانند موضوع 
خودروهای احتکار شده، بیشتر جنبه ملی 
دارد و اصناف قم در این موضوع امتحان 

خوبی پس دادند.

فرمانده سپاه استان قم: 

نمایشگاه یادیاران همزمان با هفته دفاع مقدس در قم برپا می شود 


